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Από το υπ’ αριθ. 21/98 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ.     475/98 

 Π ε ρ ί λ η ψ η 
Θέση του Δ.Σ επί αιτήματος κατοίκων 
περιοχής Κυριωτίσσης. 

 
       Σήμερα  21 Δεκεμβρίου του έτους 1998 ημέρα της εβδομάδας  Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 17-12-1998 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους και παρέδρους σύμφωνα με το άρθρο 107, παρ. 6 του ΔΚΚ 
(ΠΔ410/95). 
 Αφού διαπιστώθηκε ότι παραβρίσκεται ο Αναπληρωτής Δημάρχου κ. 
Μενέλαος Ποτουρίδης και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία αφού επί συνόλου 25  μελών 
βρέθηκαν παρόντα 15  μέλη. 
 
    Παρόντες                                      Aπόντες                      Παρόντες     Πάρεδροι 

1. Κ.  Ασλάνογλου Μ. Ποτουρίδης         ----- 
2. Ι. Κουρουζίδης Δ. Αδάμου  
3. Κ. Κόλβατζης Ε. Λελεκάκης  
4. Κ.  Βαφείδης  Π. Καρασαββίδου  
5. Α. Δελαβερίδης Α. Μαρκούλης  
6. Θ. Τέτος Λ. Τάκης  
7. Κ. Πουλασουχίδης E. Σοφιανίδης  
8. Κ. Γκαβαϊσές Χ. Παπαγεωργίου  
9. Α. Καραντουμάνης Φ. Γαλανούδη-Τσανάκα Απόντες Πάρεδροι 

10. Ε. Παναγιωτίδης Δ. Ζαμάνης Γ. Μπαλτζής 
    11. Ο. Σιδηρόπουλος   Λ. Χατζηγεωργίου 
    12. B. Tσίλης   Θ. Δεμερτζής 

13. Γ. Χιονίδης    
14. Μ. Αδαλόγλου ΣΗΜΕΙΩΣΗ  : Κατά τη συζήτηση της προ 

ημερήσιας διάταξης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. 
Κόλβατζης, Α. Δελαβερίδης, Κ. Γκαβαϊσές και Β. 
Τσίλης και προσήλθε ο κ. Π. Αγαθαγγελίδης. 
      Κατά τη συζήτηση της υπ΄αριθ. 474/98 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Κ. Κόλβατζης. 
      Κατά τη συζήτηση της υπ  ́αριθ. 475/98 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Κ. Γκαβαϊσές. 
      Κατά τη συζήτηση της υπ΄αριθ. 480/98 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ε. Παναγιωτίδης. 

15. Π. Αγαθαγγελίδης 
   
   

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
είπε στο συμβούλιο ότι θέλω να σας ενημερώσω για κάποια πράγματα επειδή είδαν 
το φως της δημοσιότητας. Η πρώτη αίτηση των κατοίκων ήρθε λίγες μέρες πριν τις 
εκλογές. Είχα την ηθική δέσμευση ότι ένα τέτοιο σημαντικό θέμα δεν θα μπορούσε 
να το συζητήσει το Δ.Σ. στην προεκλογική περίοδο. Γι΄ αυτό δεν το έφερα θέμα. 
Δεσμεύτηκα όμως ,ύστερα από ερώτηση συναδέλφου, ότι θα προωθηθεί το θέμα στην 
επιτροπή ανάπτυξης για να έχουμε ένα πλαίσιο συζήτησης στο Δ.Σ. Συγκλήθηκε η 
επιτροπή, ύστερα από πρόσκληση μου, και ζήτησα να παραστούν  και οι αρμόδιοι 
αντιδήμαρχοι, για να δώσουν κάποιες διευκρινίσεις σε ζητήματα που αφορούσαν 
υπηρεσιακές επεμβάσεις. Η επιτροπή όμως δεν είχε απαρτία. Αυτό δεν σημαίνει 
τίποτε όσον αφορά τη συζήτηση στο Δ.Σ. Ο κ. Πουλασουχίδης, που είναι πρόεδρος 
στην επιτροπή, είναι επιφορτισμένος να δώσει μία γενική ενημέρωση αφού πρώτα 
προτείνω ν΄ ακουστούν οι αιτούντες έτσι ώστε να ενημερωθεί το Δ.Σ. και προφορικά. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Λιόλιος, πληρεξούσιος δικηγόρος : Είμαι αναγκασμένος να   εκφράσω την 
έντονη δυσαρέσκειά μας και την διαμαρτυρία μας για την αδικαιολόγητη έως 
σκανδαλώδη καθυστέρηση στην αποδοχή του αιτήματός μας για παράσταση στο Δ.Σ. 
Από την πρώτη μέρα που δημοσιοποιήσαμε τα συμβαίνοντα στην Κυριώτισσα και 
μέχρι σήμερα έχω γίνει δέκτης πλήθους εγγράφων από τις διάφορες αρμόδιες 
υπηρεσίες που αφορούν την περιοχή, πλην του Δήμου και του Δ.Σ. που μας 
αγνοήσατε επιδεικτικά. 
 Δεν ξέρω αν πληροφορηθήκατε το περιεχόμενο αυτών των εγγράφων και τι 
αυτά συστήνουν. Για ποιο λόγο αρνηθήκατε την παράστασή μας στο Δ.Σ.; Για ποιο 
λόγο κ. δημαρχεύοντα  δεν απαντήσατε στις διεξοδικές ενστάσεις μας στο εξώδικο 
που σας επιδώσαμε ; Για ποιο λόγο κύριοι σύμβουλοι δεν λάβατε μέχρι σήμερα θέση 
σ΄ ένα πρόβλημα που σας εξέθεσε πλέον των 200 κατοίκων και στρουθοκαμηλίζετε, 
αν κρίνω κι απ΄ την αποψινή απουσία του Δημάρχου. Για μένα οι όποιες εξηγήσεις 
δόθηκαν, δεν μου αρκούν.  Δεν έχουμε τίποτε με τους κατ/ρχες και τίποτα δεν μας 
χωρίζει. Το ζητούμενο για μας είναι το πώς αντιλαμβάνεται  η δημ. αρχή κάποια 
πράγματα και στην περίπτωσή μας την ανάπλαση της Κυριώτισσας και την ανάδειξη 
των μνημείων της.  
 Προσωπικά μου δημιουργήθηκε η αίσθηση ότι τα κονδύλια  που 
εξασφαλίσατε από το Β΄ Κ.Π.Σ. τα εξασφαλίσατε δήθεν για την ανάπλασή της. 
Μήπως στην πραγματικότητα τα εξασφαλίσατε για να παραχωρηθεί ένα πιο παρθένο 
έδαφος για την ανάπτυξη των όποιων μεταμεσονύκτιων επαγγελματικών 
δραστηριοτήτων; Αν ναι, θα έπρεπε να μας το είχατε ξεκαθαρίσει εγκαίρως, να 
ζητήσουμε εμείς συγνώμη για την φορτικότητά μας και από κει και πέρα να 
ζητήσουμε την όποια προστασία μας από άλλες αρμόδιες υπηρεσίες και τα 
δικαστήρια. Μέχρι πρόσφατα ήθελα να πιστεύω  ότι σ΄ αυτήν την πόλη κάποια 
πράγματα εξακολουθούν να λειτουργούν, βάσει αρχών, προγραμμάτων, πλαισίων, 
σεβόμενος τις ελευθερίες και τα δικαιώματα των πολιτών. Πλην όμως μετά τις 
ραγδαίες εξελίξεις στην Κυριώτισσα, κι αν κρίνω από τα πρόσφατα που συμβαίνουν 
στην είσοδο της πόλης, είμαι πια πεπεισμένος ότι σ΄ αυτή την πόλη ο καθένας κάνει 
ότι γουστάρει κι όπως το γουστάρει και κανείς δεν συγκινείται. Διότι ανοίγουν 
κατ/ματα χωρίς να ΄χουν άδειες λειτουργίας. Λειτουργούν κάποια άλλα έχοντας 
εξασφαλίσει άδειες ζαχαροπλαστείου ή χώρου συνάθροισης κοινού λες και τα 
ζαχ/στεία δεν είναι χώρος συνάθροισης κοινού. Στην πραγματικότητα όμως 
λειτουργούν ως μπαρ με εκκωφαντική μουσική και με 2-3 πάστες στο ψυγείο για τα 
μάτια του κόσμου. Τούτη η κατάσταση, δυστυχώς, γίνεται ανεκτή. Γιατί δεν 
προβήκατε στην αφαίρεση αδειών όσων κατ/μάτων έκαναν αυθαίρετη μεταβολή της 



χρήσης  τους; Γιατί δεν αντιδράσατε σε όσα κατ/ματα δεν έχουν άδεια; Μάλλον 
υποκρισία είναι το να ζητάει η δημ. αρχή μεταξύ άλλων από τους κατ/ρχες να 
προσκομίζουν και υπεύθυνες δηλώσεις για την απόσταση των κατ/μάτων τους από 
τους υπάρχοντες ναούς. Έτσι οι άνθρωποι κινδυνεύουν να βρεθούν στα δικαστήρια 
για ψευδείς υπεύθυνες δηλώσεις εάν εμείς το παίρναμε διαφορετικά και προβαίναμε 
σε καταθέσεις μηνύσεων σε βάρος τους. Δυστυχώς οι αύλειοι χώροι σπιτιών και 
εκκλησιών έχουν καταντήσει αυλόγυροι των μπαρ. Κι όμως θεωρούμε ότι η δημοτική 
αρχή με τις πράξεις της αλλά κυρίως με την ανοχή και τη σιωπή της αφενός 
νομιμοποιεί  αυθαιρεσίες κι αφετέρου εκτίθεται στις συνειδήσεις των πολιτών. Κι αν 
εσείς σήμερα δεν δώσετε τις λύσεις, για να μην πω ότι έπρεπε να το προλάβετε, 
είμαστε υποχρεωμένοι κι αποφασισμένοι ότι εσείς δεν επιδιώξατε με απόφασή σας, 
να αναζητήσουμε τις διαπιστωθείσες ευθύνες όχι μόνο στα πολιτικά και διοικητικά 
δικαστήρια αλλά και στα ποινικά σ΄ όσες των περιπτώσεων το επιβάλλει. 
 Γι΄ αυτό λοιπόν ζητούμε : 
1. Να τεθεί άμεσα φραγμός στην αυθαιρεσία που διαπιστώθηκε στην περιοχή, με 
τροποποίηση του υπάρχοντος κανονισμού και να μην εκδοθεί άλλη άδεια λειτουργίας 
κατ/ματος υγειονομικού ενδιαφέροντος. 
2. Να γίνει χρήση της διάταξης του κανονισμού και ν΄ αφαιρέσετε την άδεια 
λειτουργίας από όποιο κατ/μα  έχει αυθαιρετήσει κι έχει μεταβάλλει τη χρήση του. 
3.  Ν΄ αντιδράσετε και να ελέγξετε  όλους εκείνους που λειτουργούν τα καταστήματά 
τους  δίχως να έχουν εξασφαλίσει την κατά νόμο άδεια λειτουργίας. 
 Από κει και πέρα υπάρχουν μία σειρά από προβλήματα μετά την λειτουργία  
αυτών των κατ/μάτων που έχουν ήδη δημοσιευτεί και έχουν να κάνουν με την 
υγιεινή, την καθαριότητα, την αποκομιδή των απορριμμάτων, τη στάθμευση, τις 
κάρτες στάθμευσης, τη συγκοινωνία, με την αστυνόμευση. Θεωρούμε ότι οφείλατε 
να δημιουργήσετε εκ των προτέρων την υποδομή για να αντιμετωπίσετε τα 
προβλήματα που σήμερα μας απασχολούν  και στα οποία  η δημ. αρχή δηλώνει 
μάλλον ότι αδυνατεί να βρει λύσεις. Εμείς είμαστε και σε θέση και διατεθειμένοι να 
βοηθήσουμε στο όποιο κάλεσμά σας αλλά άμεσα για να βοηθήσουμε να βρεθεί μία 
λύση και να λυθούν τα προβλήματα. Διαφορετικά εάν δεν αναλάβετε τον 
προστατευτικό σας ρόλο για την διατήρηση και την προστασία αυτών των μνημείων, 
και των δικαιωμάτων αυτών των ανθρώπων τότε σας δηλώνω με λύπη μου ότι από 
κει και πέρα την όποια διαφορά θα την λύσουν τα δικαστήρια. Ευχαριστώ. 
 Πρόεδρος : Φαίνεται ότι ή δεν ακούστηκα ή παρανοήθηκαν αυτά που είπα, σ΄ 
ότι μ΄ αφορά για την εισαγωγή του θέματος στο Δ.Σ. Ως σχόλιο, διάλογος σημαίνει ν΄ 
ακούμε ο ένας τον άλλο για να μπορούμε να συζητάμε. Το Δ.Σ. είχε συνεδριάσει όλο 
κι όλο 2 φορές και είπα ότι δεν είναι δυνατόν από τη φύση   της λειτουργίας του 
οργάνου να συζητούνται τέτοια θέματα σημαντικότατα σ΄ αυτή την περίοδο. Το 
έφερα έστω στην τελευταία συνεδρίαση ασθμαίνοντας και εξήγησα τους λόγους. 

Κουρουζίδης : Διαδικαστικά, από τον εκπρόσωπο της κίνησης πολιτών 
Κυριώτισσας αναφέρθηκε για τους δημ. συμβούλους ότι στρουθοκαμηλίζουμε. Θα 
ήθελα να τον ενημερώσω πριν ζητήσω να το ανακαλέσει ότι εμείς για να 
συζητήσουμε ένα θέμα πρέπει να έρθει στο Δ.Σ. Γι΄ αυτό  θα παρακαλούσα ν΄ 
ανακαλέσει αυτή τη λέξη.  

Λιόλιος : Δεν κατηγόρησα κανέναν σας ως δημ. σύμβουλο. Η παρατήρησή 
μου ως στρουθοκαμηλισμού είχε να κάνει με τις ευθύνες που πρέπει ν΄ αναλάβει ο 
καθένας μας ως δημότης της πόλης και δεν το εντόπισα ως προς την ιδιότητά σας. 

Πρόεδρος : Ερωτήσεις. 
Παναγιωτίδης : Αισθάνθηκα ως κατηγορούμενος σήμερα, στα κατηγορώ που 

είπατε για το Δ.Σ. και όχι της  δημ. αρχής, είναι σύμφωνοι όλοι οι κάτοικοι της 



Κυριώτισσας ; Δηλ. εμείς εδώ ως δημ. σύμβουλοι καταστρέφουμε ότι ωραίο έχει η 
πόλη αυτή ; 

Αγαθαγγελίδης : 1) Αν γνωρίζει αν πρότειναν κάποιοι τη συζήτηση  αυτού 
του θέματος  στο Δ.Σ. ή αν το αγνοεί. Γιατί δεν πρέπει όλα τα φρούτα να μπαίνουν 
στο ίδιο τσουβάλι. 

2) Ευτυχώς είμαστε μικρή πόλη και γνωριζόμαστε μεταξύ μας. Εκτός από τη 
δική σας πλευρά υπάρχει και η άλλη η οποία διαχέει φήμες πως ένα μεγάλο μέρος 
των ιδιοκτητών προς αναπαλαίωση κατοικιών στην Κυριώτισσα έχουν τεράστια 
συμφέροντα, γι΄ αυτό και δεν μιλούν. Υπάρχει τέτοιο θέμα; 

Κόλβατζης : 1) Μετά την σκληρή τοποθέτηση του εκπροσώπου των κατοίκων 
Κυριώτισσας και σε ορισμένα της σημεία προσβλητική προς το Δ.Σ. θα ήθελα να 
ρωτήσω εάν η αγανάκτηση και το όλο πρόβλημα προέρχεται από συγκεκριμένο τύπο 
κατ/μάτων (μπαράκια) ή πρόκειται για όλες τις μορφές των μαγαζιών; 

2) Πόσα απ΄ αυτά τα κατ/ματα λειτουργούν παράνομα ; 
3) Πόσο πυκνοκατοικημένη είναι αυτή η περιοχή; Δημιουργούν κατά τόπους 

το πρόβλημα ή είναι συνολικό; 
Ποτουρίδης, αναπληρωτής δημάρχου : 1) Μπορείτε να προσδιορίσετε 

γεωγραφικά  την περιοχή Κυριωτίσσης; Ως ενορία είναι τεράστια η περιοχή. 
2) Επειδή τα 200 ονόματα δεν έτυχε να τα δω εγώ, μπορείτε να τα καταθέσετε 

εγγράφως στο Δήμο ; 
3) Είναι κάποιοι από τους  200, κάτοικος διατηρητέας κατοικίας ; 
Λιόλιος : Οι όποιες αιτιάσεις εκφράστηκαν από εμένα προφορικά δεν 

απευθύνονταν στο συμβούλιο και στους δημ. συμβούλους. Έχουν να κάνουν μ΄ 
αυτούς αποφασίζουν και αποτελούν μέλη του Δ.Σ.  Δεν υπήρχε καμία διάθεση 
προσβολής δημ. συμβούλων. 

Για τον κ. Παναγιωτίδη. Έχω στα χέρια μου κείμενο 200 υπογραφών. Τίποτα 
περισσότερο ή λιγότερο. 

Για τον κ. Αγαθαγγελίδη. Σαφέστατα υπάρχουν κάποιοι που βρήκαν ευκαιρία 
να εξασφαλίσουν ένα μηνιαίο εισόδημα. Δεν στεκόμαστε σ΄ αυτούς. Αλλά κι ένας να 
υπήρχε που διαμαρτυρόταν όφειλε το Δ.Σ. να τον ακούσει. Γνωρίζω πολύ καλά ότι 
εσείς θέσατε το ζήτημα που μας αφορά πριν τις εκλογές.  

Σχετικά μ΄ αυτό μία απάντηση προς τον πρόεδρο. Πράγματι θέσαμε το αίτημά 
μας στα τέλη Αυγούστου. Στην τηλεφωνική μας επικοινωνία  μου είπατε ότι ήταν 
αδύνατο αυτό να γίνει πριν τις εκλογές και το σεβαστήκαμε και δεν προχωρήσαμε σε 
δημοσιοποιήσεις. 

Πρόεδρος : Προβήκατε σε δημοσιεύσεις. Είναι δικό σας θέμα βεβαίως. 
Λιόλιος : Μετά την τηλεφωνική μας επικοινωνία. Μας είχατε υποσχεθεί να 

γίνει μία διαπαραταξιακή επιτροπή Ανάπτυξης η οποία δεν έγινε ποτέ πριν τις 
εκλογές. 

Για τον κ. Κόλβατζη. Δεν έχω στοιχεία για την πυκνότητα της  περιοχής αλλά 
είναι μικρή η πόλη και γνωρίζουμε πάνω-κάτω την πυκνότητα στην περιοχή. Ο 
αριθμός των υπογραφών είναι δηλωτικό της πυκνότητας της περιοχής. Για τις άδειες, 
παίρνουν για ζαχ/στεία και κάνουν μπαράκια. Γίνεται καταστρατήγηση αυτών των 
αδειών. Θα μπορούσε να βρεθεί μία λύση. 

Για τον κ. Ποτουρίδη. Εμείς μιλάμε για το τμήμα που έχει επιχειρηθεί η 
ανάπλαση και ανάδειξη. Μιλούμε για το κομμάτι πίσω από την Μητρόπολη και  
τελειώνει στην οδό Θωμαϊδου και μέχρι την οδό Λουτρού. Το εξώδικο που σας 
επιδώσαμε είναι αναλυτικό.  

Ποτουρίδης : Ζήτησα ονοματεπώνυμα και όχι τις υπογραφές κι αν κάποιος 
απ΄αυτούς είναι ιδιοκτήτης διατηρητέου. 



Λιόλιος : Θα σας παραπέμψω στους παριστάμενους κατοίκους για το αν 
υπάρχουν ιδιοκτήτες. 

Πρόεδρος : Τον λόγο έχει ο κ. Πουλασουχίδης ο οποίος είναι πρόεδρος  στην 
επιτροπή ανάπτυξης και γνωρίζει το θέμα. 

Πουλασουχίδης : Είναι ευχάριστο από μια άποψη το γεγονός ότι επιτέλους 
κάποιοι συμπολίτες μας αποφάσισαν ν΄ αναμιχθούν σ΄ αυτό το όργανο το οποίο 
διαμορφώνει μία πολιτική για το Δήμο μας, για την κοινωνία της πόλης μας. 
Δυστυχώς οι ενδιαφερόμενοι ορισμένες φορές είναι απόντες. Βγαίνει ένας 
κανονισμός και τη στιγμή που υλοποιείται και μετά εμφανίζονται τα αιτήματα αυτών 
οι οποίοι βιώνουν κάποιες παρενέργειες από την εφαρμογή του. Πριν 3 χρόνια 
συζητήσαμε έναν κανονισμό για τα κατ/ματα υγειονομικού ενδιαφέροντος και ο 
στόχος μας ήταν να προστατεύσουμε κάποιες περιοχές που χαρακτηρίσαμε ειδικές, 
βάζοντας επί πλέον περιορισμούς από τις άλλες περιοχές. Πιστεύαμε ότι 
αποφασίσαμε ένα αναγκαίο μέτρο που θα δημιουργήσει  τις συνθήκες για την 
καθημερινή τους ζωή. Δυστυχώς απ΄ τα πράγματα δεν επιβεβαιωθήκαμε. Βάλαμε 
περιορισμούς   και στην περιοχή Κυριώτισσας και βάσει αυτού η Δ.Ε. χορηγεί τις 
άδειες. Μέχρι σήμερα δεν έφτασε καμία καταγγελία ότι κάποια άδεια χορηγήθηκε 
κατά παράβαση της ισχύουσας νομοθεσίας και του κανονισμού. Αυτό μου επιτρέπει 
να πιστεύω ότι τα επιφορτισμένα όργανα  έπραξαν το καθήκον τους. Βλέπω ότι 
υπάρχουν διάφορα αιτήματα εκ μέρους της κίνησης. Μία σειρά από αυτά, 
βεβαιώθηκε και από τους αντιδημάρχους, έχουν επιλυθεί και δεν έχουν αντικείμενο. 
Ζούμε σε μία κοινωνία ανεκτική. Ο καθένας δεν έχει τη διάθεση ν' αντιδικήσει μ΄ 
αυτόν που του κάνει τη ζωή δύσκολη ζητώντας από κάποιους άλλους ν΄ αναλάβουν 
αυτή την πρωτοβουλία. Έχω διαπιστώσει ότι σ΄ ορισμένες περιοχές της Κυριώτισσας 
λόγω της λειτουργίας  κάποιου μπαρ η κατάσταση είναι αφόρητη, ειδικά τους 
καλοκαιρινούς μήνες. Δεν έχω δει ούτε με είπε ο εκπρόσωπός τους ότι ασκήθηκαν 
κάποια ασφαλιστικά μέτρα. Από την άλλη ο Δήμος καλείται ν΄ αστυνομεύσει τις 
πρώτες πρωινές ώρες τις οποίες όμως δεν λειτουργεί. Η δημ. αστυνομία  έχει και 
απογευματινή βάρδια. Όταν ήμουν αντιδήμαρχος επιχείρησα να βγάλω και νυκτερινή 
βάρδια για ν΄ αντιμετωπίσουμε αυτά τα κρούσματα. Ήταν ένα θέμα δύσκολο διότι η 
κεντρική εξουσία αποκεντρώνει αρμοδιότητες στους Ο.Τ.Α. χωρίς να δώσει και τις 
ανάλογες δυνατότητες να υλοποιήσει αυτές τις υποχρεώσεις. 

Το θέμα της Κυριώτισσας δεν μπορεί να λυθεί με μία συζήτηση στο Δ.Σ. Θα 
πούμε κάποια μέτρα δίκη ευχής και την επομένη θα ισχύει  το ίδιο σύστημα. Το θέμα 
μπορεί να λυθεί και έχουμε την υποχρέωση, αλλά  πρέπει να μιλάμε με συγκεκριμένα 
πράγματα. 

Θ΄ αναφερθώ σύντομα στα αιτήματα. 
1) Γι΄ αυτό που είναι παράσταση στο Δ.Σ., ήδη έχει γίνει. 
2) Συνεργασία  με όλες τις αρμόδιες δημόσιες  υπηρεσίες  για απαγόρευση 
λειτουργίας αυτών των καταστημάτων. Ζούμε σε μία δημοκρατία που έχει κάποιους 
κανόνες και αυτούς εφαρμόζουμε είτε προς τη μία πλευρά είτε προς την άλλη. Δεν 
μπορεί να γίνει αυτό παρά μόνο αν υπάρχουν συγκεκριμένες καταγγελίες για κάποια 
κατ/ματα. 
3)Να μην δοθεί άλλη άδεια λειτουργίας. Εδώ μπορεί να υπάρξει μεγάλη φιλοσοφία, 
όπως ότι 10 μόνο μαγαζιά εκμεταλλεύονται όλη την πελατεία  και δεν δίνεται σε 
άλλους κλπ και ακόμη από την πλευρά των ιδιοκτητών, όπως ότι δεν μπορούμε να 
εκμεταλλευτούμε τα σπίτια που έχουμε στην περιοχή κλπ. Θα πρέπει εδώ ν΄ 
ακουστούν όλες οι πλευρές και κυρίως δεν μπορεί αυτό το Δ.Σ. ν΄ αποφασίσει κάτι 
τέτοιο. Συζητάμε για κανονισμό και είναι γνωστό πώς πρέπει να έρθει αυτή η 
εισήγηση. 



4)Να εξεταστεί αν έγιναν παρανομίες κατά την έκδοση τέτοιου είδους αδειών. Από τη 
στιγμή που δεν υπάρχει σχετική καταγγελία θεωρώ ότι δεν έχει βάση αυτή η πρόταση 
και δεν μπορεί να εξεταστεί αυτό από το Δ.Σ. Η Δ.Ε. εξετάζει το φάκελο και ελέγχει 
αν υπάρχουν οι νόμιμες προϋποθέσεις. 
5)Να προστατευθούν και ν΄ αναδειχθούν τα μνημεία. Αίσθησή μου είναι ότι για την 
ανάδειξη έγινε σημαντικό έργο στην περιοχή. Να προστατευθούν όμως τα μνημεία 
αυτά είναι ένα πρόβλημα το οποίο δημιουργείται από τη συγκέντρωση μεγάλου 
αριθμού κυρίως νεαρής ηλικίας στην περιοχή οι οποίοι, όποιοι θέλουν "ν΄ 
απομονωθούν" βρίσκουν ένα χώρο όπως τα μνημεία και κει περνούν την ώρα τους 
όπως αυτοί νομίζουν. Αυτό φαντάζομαι ότι θα εννοείται για τις νυκτερινές ώρες και ο 
Δήμος με τα 6 άτομα της δημ. αστυνομίας είναι αδύνατο να γίνει. 
6)Να βελτιωθεί το σύστημα των καρτών στάθμευσης γιατί παρκάρει όποιος θέλει. Γι΄ 
αυτό συζητήσαμε περιγραμματικά και από τη στιγμή που υπάρχει ένας σύλλογος που 
σκοπό έχει να προστατεύσει τη λειτουργία της περιοχής και επειδή το υπάρχον 
σύστημα χορήγησης τέτοιου είδους αδειών είχε αρκετά προβλήματα κυρίως στην 
αστυνόμευσή του άποψή μου είναι αφού ο Δήμος ορίσει τον αριθμό των αδειών με 
βάση τους μόνιμους κατοίκους  και δει τις χωροταξικές δυνατότητες  της περιοχής 
(αριθμό αυτ/των που μπορούν  που μπορούν να σταθμεύουν), να εκχωρήσει την 
αρμοδιότητα, του ποιοι δικαιούνται  αυτή την άδεια, στο σύλλογο. Υπάρχουν 
προβλήματα  σ΄ αυτή τη σκέψη αλλά είναι ένα θέμα που μπορούμε να συζητήσουμε 
και να βρούμε μία λύση στην τροπ/ση του σχετικού κανονισμού για να προβλεφθεί 
ότι ο σύλλογος θα βεβαιώνει ποιος είναι μόνιμος κάτοικος.  Ενδεχομένως σήμερα 
κάποιοι να έχουν αυτή  την κάρτα χωρίς να είναι μόνιμοι κάτοικοι. Ο σύλλογος  θα 
έχει τη δυνατότητα να το ελέγξει αυτό και να το βεβαιώσει. 
7)Να μαζεύονται τα σκουπίδια και τα Σαββατοκύριακα. Είχε πει ο αρμόδιος 
αντιδήμαρχος ότι μόνο από τους κεντρικούς δρόμους μαζεύονται τα σκουπίδια τα 
Σαββατοκύριακα. Με βάση τον κανονισμό οι κατ/ρχες της περιοχής έχουν την 
υποχρέωση να τα μαζεύουν στους χώρους που έχει επιλέξει ο Δήμος και να μην τα 
αφήνουν έξω από τα κατ/ματά τους. Όσοι δεν το τηρούν θα πρέπει να τους 
επιβληθούν κυρώσεις. Αλλά θα πρέπει να υπάρξουν και καταγγελίες. Θα πρέπει σ΄ 
αυτό να συνεργαστούν και οι δημότες. 
8)Να εξωραϊστούν, να συντηρούνται και να προστατεύονται οι παιδικές χαρές. Κι 
αυτό πιστεύω ότι είναι ένα θέμα που δεν έπρεπε να φτάσει στο Δ.Σ. Μία συνεργασία 
με τον αρμόδιο αντιδήμαρχο και κάποιες υποδείξεις για το τι απαιτείται θα μπορούσε 
ν΄ αντιμετωπισθεί από την υπηρεσία. 
9)Να ληφθούν μέτρα προστασίας από ενδεχόμενες πυρκαγιές. Σ΄ εκείνη τη συζήτηση 
δεν έγινε κατανοητό τι αφορά αυτή η πρόταση. Άποψή μου είναι ότι υπάρχουν 
πυροσβεστικοί κρουνοί σε διάφορα σημεία. Οι παράνομες τοποθετήσεις κάποιων 
τραπεζοκαθισμάτων δεν μπορούν ν΄ αποτελούν πρόβλημα στη διέλευση ενός 
πυροσβεστικού οχήματος διότι μετακινούνται εύκολα αυτά. Το πρόβλημα είναι στα 
σταθμευμένα οχήματα. Γι΄ αυτό είπα προηγουμένως ότι θα πρέπει να γίνει μία  
χωροταξική μελέτη κλπ. 
10)Να τοποθετηθούν ηλεκτρονικές μπάρες στα όρια της περιοχής. Αυτό το θέμα μας 
απασχόλησε και στην περιοχή Κοντογεωργάκη και η πράξη έδειξε ότι απέτυχε. Οι 
ίδιοι που ζητούσαν να μπουν οι μπάρες οι ίδιοι τις κατέστρεψαν επειδή ξέχασαν τα 
κλειδιά τους, ή κόλλησε η μπάρα κ.α. Έτσι είχαμε καταλήξει τότε, και στη συνέχεια 
οι ίδιοι ζήτησαν ν΄ αποσυρθούν. 

Βαφείδης : Δεν είναι έτσι. 
Πουλασουχίδης : Το θυμάμαι πολύ καλά. Να ήσασταν  και στην επιτροπή να 

μας τα πείτε. Υπάρχει η λύση των ηλεκτρονικών μπάρων. Ήμουν μάρτυρας στην 



Αθήνα, όπου ένα αυτοκίνητο χτύπησε μία μπάρα, αυτή στράβωσε και το πρωί που  
ήθελαν να φύγουν κάποιοι αυτή φράκαρε και δεν άνοιγε. Αυτό δεν μπορεί να μας 
αποτρέψει, αλλά είναι ένα κόστος δυσανάλογο της χρησιμότητάς του. Το πρόβλημα 
δεν είναι ότι δεν υπάρχουν μπάρες και μπαίνουν αυτ/τα και ότι οι νόμοι πρέπει να 
εφαρμόζονται με τέτοιου είδους αστυνομικά μέτρα, ας βάλουμε συρματοπλέγματα. 
Θα πρέπει να πείσουμε τον κόσμο ή να τον εξαναγκάσουμε να κατανοήσει ότι οι 
νόμοι  και οι αποφάσεις πρέπει να τηρούνται… 

Σιδηρόπουλος : Είμαστε στο θέμα ; 
Πρόεδρος : Τα αιτήματα της κίνησης διαβάζει ο κ. Πουλασουχίδης. 
Πουλασουχίδης : Προσπαθώ να κάνω μία διεξοδική ενημέρωση και νομίζω 

ότι είμαι ακριβής στο θέμα. 
Πρόεδρος : Συνεχίστε παρακαλώ. 
Πουλασουχίδης : 11)Να οδοσημανθεί πληρέστερα κι ακριβέστερα η περιοχή. 

Ήδη έχει οδοσημανθεί πληρέστερα η περιοχή, δεν γνωρίζω σε ποιο βαθμό, και 
προφανώς έχει γίνει μετά απ΄ αυτό το υπόμνημα. 

12)Να επανεξετάσετε την άποψή σας για την περιοχή. Αυτό αφορά την 
τροπ/ση του κανονισμού. Όντως έχουν αλλάξει τα δεδομένα και τα αποτελέσματα ή 
οι στόχοι αυτού που ευελπιστούσαμε ότι θα πετύχουμε μ΄ αυτό τον κανονισμό και 
διαπιστώνουμε στην πράξη ότι αυτό που προσπαθούσαμε ν΄ αποφύγουμε δεν το 
αποφύγαμε. Κατά την άποψή μου πρέπει να επανεξεταστεί το θέμα του κανονισμού 
και με τη διαδικασία που προβλέπεται θα πρέπει να έρθει για ψήφιση. Χαίρομαι που 
θα έχουμε τη συνεργασία της επιτροπής καθώς και τη σύμφωνη γνώμη τους σ΄ αυτά 
που θα φέρουμε για ψήφιση. 

Μέχρι να γίνουν αυτά και να επανέλθει η περιοχή σε ανθρώπινες συνθήκες 
διαβίωσης υπάρχουν 7 προτάσεις, που είναι : 

1)   Ν΄ αστυνομεύεται το βράδυ στο εσωτερικό της και σε όλες τις εξόδους 
της. Αυτό είναι προφανές ότι από πλευράς του Δήμου δεν μπορεί να γίνει για λόγους 
πρακτικούς  και ουσιαστικούς. Από το μόνο  όργανο που μπορεί να γίνει είναι η δημ. 
αστυνομία, αλλά δεν υπάρχει η  δυνατότητα αυτή. Δεν ξέρω αν είναι και η φιλοσοφία 
μας ότι τα μέτρα αστυνόμευσης των διαφόρων περιοχών της πόλης μας θα πρέπει να 
τα αναλάβει ο Δήμος. Αυτές δεν είναι λίγες. Εδώ έχουμε της ηχορύπανσης, ενώ σε 
άλλες περιοχές έχουμε κλοπές, προσβολές κλπ. 

2)   Να  τηρείται το ωράριο λειτουργίας, χαμηλή μουσική, όχι οχλαγωγία. Σ΄ 
αυτό το θέμα όλοι συμφωνούμε. Οι μόνοι που δεν συμφωνούν είναι αυτοί που έχουν 
τα κατ/ματα. Δυστυχώς αυτοί  έχουν μία ανεκτική στάση από τους ίδιους που 
υφίστανται αυτή την καταπίεση. Σε προηγούμενη συνεδρίαση όταν απείλησαν ότι θα 
πάνε στα ευρωπαϊκά δικαστήρια η απάντηση του συναδέλφου κ. Χιονίδη ήταν γιατί 
δεν πήγατε στο ειρηνοδικείο ακόμη.  Τη στιγμή που υπάρχει μία οργανωμένη κίνηση 
νομίζω ότι μπορεί να προστατευθεί και να βοηθήσει το Δήμο σ΄ αυτό το θέμα. Και 
τους είπα ότι ως πρόεδρος της επιτροπής Ανάπτυξης του Δ.Σ. θα προστρέξω υπέρ 
αυτών των δημοτών που θα διαμαρτυρηθούν για κάποιες τέτοιες ενέργειες. 

3)  Να τηρείται η απαγόρευση των ξένων οχημάτων. Αυτό υποτίθεται ότι 
τηρείται. Το πρόβλημα όπως είπα είναι τις νυκτερινές ώρες. Κάποιες μέρες το 
επιχείρησε η αστυνομία, υπήρξε μία ύφεση αλλά όταν σταμάτησε η αστυνόμευση, 
συνεχίστηκε το ίδιο πρόβλημα. Δεν θεωρώ ως πρόεδρος της επιτροπής ότι 
εξαντλείται η υποχρέωσή μου κάνοντας ένα έγγραφο στην αστυνομία για να τις 
αστυνομεύουν.  Με την τροπ/ση  όπως είπα του κανονισμού θ΄ απλουστευτεί η 
διαδικασία αστυνόμευσης και ελέγχου των αυτ/των που μπαίνουν μέσα. 

 
 



4)  Να μην κλείνουν τους δρόμους τα τραπεζοκαθίσματα των καταστημάτων. 
Αυτό προβλέπεται και από τον κανονισμό. Τα μπαρ δεν δικαιούνται να έχουν χρήση 
πεζοδρομίου ή δρόμου για τοποθέτηση τραπεζιών. Θα χαρώ να υπάρξουν γι΄ αυτό 
καταγγελίες στο Δήμο.  

5)Να μονοδρομηθούν δρόμοι σε συνεργασία με μας. Αόριστες προτάσεις  δεν  
μπορούν να συζητούνται. Θα περίμενα μία πρόταση, να γίνει αυτό το πράγμα. Το 
περιμένω αυτό. Να μονοδρομηθούν δηλ. αυτοί οι δρόμοι, ποια προβλήματα θα 
λύσουν και ποια θα δημιουργηθούν  και θα πρέπει ν΄ αντιμετωπισθούν από το Δήμο. 

6) Να ηλεκτροδοτηθεί καλύτερα και ασφαλέστερα η περιοχή. Ισχύει ότι και 
το προηγούμενο. 

7) Να υπάρχει στην περιοχή καθημερινά συνεργείο καθαρισμού. Σ΄ αυτό απ΄ 
ότι μας ενημέρωσε ο αρμόδιος αντιδήμαρχος ότι εκεί επειδή δεν μπορεί να μπει το 
αυτ/το, λόγω της στενότητας των δρόμων, έχει προβλεφθεί η υποχρέωση των 
ιδιοκτητών των κατ/μάτων να βγάζουν τα σκουπίδια σε διάφορα σημεία που μπορεί 
να περνάει το αυτοκίνητο. Και γι΄ αυτό το θέμα χρειάζεται η συνεργασία τους να 
καταγγέλλουν στο Δήμο αυτούς που το παραβιάζουν. 

Δεν θα είχα αντίρρηση να συζητάμε επί ώρες στην επιτροπή γι΄ αυτά τα 
θέματα. Κανείς δεν θέλει να κάνει δύσκολη τη ζωή των άλλων. Να έρθουν τα μέλη 
της επιτροπής σ΄ επόμενη συνεδρίαση να καθίσουμε, να μελετήσουμε και να 
εισηγηθούμε συγκεκριμένες προτάσεις και συγκεκριμένα μέτρα που θα πρέπει να 
έρθουν στο Δ.Σ. όπως προβλέπεται . Αν πρέπει δηλ. μερικές προτάσεις να δοθούν 
στην εκτελεστική εξουσία να τις υλοποιήσει οι υπόλοιπες να΄ ρθουν στο Δ.Σ. υπό την 
μορφή κανονισμού ή υπό την μορφή προτάσεων για ψήφιση και να δοθούν στην 
εκτελεστική εξουσία να τις υλοποιήσει οι υπόλοιπες να΄ ρθουν στο Δ.Σ. υπό την 
μορφή κανονισμού  ή υπό την μορφή προτάσεων  για ψήφιση και να υλοποιηθούν. 
Κυρίως  να υπάρχει μία συνεργασία και βοήθεια από τους κατοίκους της περιοχής 
ώστε να είναι αποτελεσματικά τα μέτρα που θα αποφασίσουμε. Διαφορετικά θα 
παίρνουμε  αποφάσεις για να κάνουμε πρόσκαιρα το κέφι αυτών που ζητούν κάποια 
μέτρα ξέροντας ότι σε 1-2 εβδομάδες θα έρθουμε στην προηγούμενη κατάσταση. 

Ν΄ απευθύνω και μία έκκληση σ΄ αυτούς που έχουν κατ/ματα στην περιοχή 
ότι οφείλουν να σέβονται τους κανονισμούς και τις αποφάσεις του Δ.Σ. και των 
νόμων αλλά κυρίως να σέβονται τα δικαιώματα αυτών που ζουν στην περιοχή. Είναι 
υποχρέωσή τους και οφείλουν να τη σέβονται. 

Αγαθαγγελίδης : Δεν βρίσκω καθόλου περίεργο ότι το δημοσίευμα και η πιο 
έντονη κινητοποίηση των κατοίκων, που πήραν την πρωτοβουλία  να μαζευτούν και 
να εκφράσουν από κοινού τις θέσεις τους για το ζήτημα αυτό, χρονικά ήταν αυτός 
που προαναφέρθηκε. Είναι προφανές, γιατί εκείνη την περίοδο είναι σε έξαρση η 
λειτουργία αυτών των κατ/μάτων  που προκαλούν ηχορύπανση. Δεύτερο, για την 
ποιότητα και το επίπεδο λειτουργίας αυτού του Δ.Σ.  Επικράτησε, με την πλειοψηφία 
που διαθέτει η παράταξη που διοικεί το Δήμο, η άποψη πως πριν τις εκλογές δεν 
υπάρχει κατ΄ ουσίαν Δ.Σ. παρά μόνο να διεκπεραιώνει θέματα. Δηλ. υποβάθμισε την 
λειτουργία του Δ.Σ.  θεωρώντας πως όποιος έρχεται εδώ προσπαθεί να κάνει 
προεκλογική καμπάνια. Η προεκλογική καμπάνια γινόταν όμως απ΄ αυτούς, κυρίως  
με το να μην συζητιόνται στο Δ.Σ. θέματα ουσίας να μην δουν τη δημοσιότητα, 
μήπως και ξεφύγει η προεκλογική περίοδος,  πληροφόρηση προς τους πολίτες που θα 
ψήφιζαν. 

Το πρόβλημά μας δεν είναι τα διαχειριστικά προβλήματα πάνω στα οποία 
στάθηκε ο κ. Πουλασουχίδης. Η καθ/τα είναι ένα ζήτημα που εύκολα μπορεί ν΄ 
αντιμετωπισθεί και ο κάθε Δήμαρχος αν ήθελε λίγο θα μπορούσε να το ρυθμίσει. 
Ούτε τα τραπ/τα αν είναι λίγα ή πολλά. Το πρόβλημα είναι στην ηχορύπανση και 



στην όλη εικόνα της περιοχής και τα όσα γίνονται την νύχτα εκεί. Το πρόβλημα είναι 
στον χαρακτήρα που θέλει η δημ. αρχή να έχει η περιοχή αυτή. Ποιος είναι αυτός ο 
χαρακτήρας ; Τώρα βιώνουμε το πρόβλημα ότι δεν έγινε τίποτα σχεδιασμένα. Τώρα 
έχουμε τα μεθεόρτια από την προχειρότητα και την βεβιασμένη επέμβαση, όσον 
αφορά τις αναπλάσεις  (ποιότητα εργασιών κ.α.) Τα σκουπίδια είναι προϊόν του 
πολιτισμού μας αλλά σε καμία πολιτισμένη χώρα, σε τέτοιες περιοχές, δεν έχουν 
αυτούς τους κάδους που μπορούν αν μπορούν, να σταθούν στις υπόλοιπες περιοχές 
της πόλης. Θα μπορούσε π.χ. να παρθούν μέτρα για να μην είναι οι κάδοι μέσα στο 
δρόμο, να μην φαίνονται. Αυτά τα αισθητικά ζητήματα είναι αυτά που σχηματίζουν 
την εικόνα της περιοχής στον επισκέπτη. Αν κάποιος ενδιαφέρεται γι΄ αυτή την 
εικόνα της περιοχής στον επισκέπτη. Αν κάποιος ενδιαφέρεται γι  ́ αυτή την εικόνα 
πρέπει να τα λαμβάνει όλα αυτά υπόψη του. Το ίδιο πρέπει  να λαμβάνει και για το 
ζήτημα προβολής των μνημείων. Στην αρχή της δημ. περιόδου δεν είχαμε ένα 
ανάλογο θέμα και τότε η πλειοψηφία έκλεισε τα αυτιά στους κατοίκους ολόκληρης 
περιοχής,  σας θυμίζω το άλσος Παπάγου, που ενοχλούνταν από τη λειτουργία 
νυχτερινού κατ/ματος που ανατέθηκε, παρά τις υποσχέσεις του Δημάρχου πως δεν θα 
ανατεθεί πριν τη συζήτηση του θέματος στο Δ.Σ. και τότε πάλι οι δημότες βρέθηκαν 
από κάτω. Το Δ.Σ. και πάλι τότε δεν έδειξε ευαισθησία. Ευχάριστο είναι ότι είτε 
διαφωνούμε είτε συμφωνούμε με κατοίκους που συσπειρώνονται οφείλουμε να 
αναγνωρίζουμε το καινούργιο που γεννιέται στην πόλη. Έχει γίνει και για ζητήματα 
του 5ου Δ.Σ., του 3ου & 14ου Δ.Σ., για την εκτέλεση των εργασιών στον Τριπόταμο, 
για τη διαχείριση των δημοτικών χρημάτων για έργα, προμήθειες κλπ, για τα 
κυκλοφοριακά προβλήματα της οδού Σταδίου κλπ καθώς επίσης θα είδατε την κίνηση 
για την οικεία Βέροια που κάποιοι συμπολίτες  μας δημιούργησαν . Το καινούργιο 
έρχεται. Το Δ.Σ. το αφουγκράζεται ή όχι ; 

Για την ανάπλαση. Έγιναν εργασίες με κυρίαρχο στόχο την προβολή του 
χαρακτήρα της περιοχής; Σ΄ ένα μέρος ναι σ΄ άλλο μπορεί να γίνουν στο μέλλον. Το 
μεγάλο πρόβλημα της πόλης  είναι ότι δεν  έχουν οριοθετηθεί, παρότι το  έχουμε 
ζητήσει απ' την αρχή της δημ. περιόδου με αφορμή την  πρόχειρη τότε συζήτηση του 
κανονισμού λειτουργίας κατ/μάτων υγειονομικού ενδιαφέροντος, δεν έχει 
χωροθετηθεί ποτέ  καμιά χρήση και ιδιαίτερα  αυτή της αναψυχής που είναι  και  
αναγκαία ιδιαίτερα για την νεολαία. Που έχει ελεύθερο και κάπως χρόνο πρέπει να 
τον διαθέτει και ελλείψει άλλων αθλητισμό, πολιτισμό και συμπληρωματικά 
λειτουργεί  και στα μπαράκια. Είναι κακά;  Όχι. Πρέπει όμως να σέβονται τους 
κανόνες. 

Είναι το μεγάλο πρόβλημα που και πάλι αναδύεται  όπως και με την περιοχή 
Κοντογεωργάκη, Έλλης κλπ. που και πάλι οι κάτοικοι είχαν ενοχλήσεις ( 
ηχορύπανση κλπ.). Είναι το πρόβλημα της αστυνόμευσης και αυτού των ναρκωτικών. 
Σ' αυτή την πόλη υπάρχει μία συνωμοσία σιωπής γύρω από το ζήτημα των 
ναρκωτικών. Κανείς δεν μιλάει. Δεν είμαι ντετέκτιβ και δεν θέλω να γίνω αλλά 
υπάρχει  ο τυπωμένος και ο ηλεκτρονικός τύπος που μέχρι τώρα ελάχιστα έως 
καθόλου έχει ασχοληθεί με το μεγάλο αυτό πρόβλημα. Σίγουρα  περιοχές όπου 
συγκεντρώνεται χρήση αναψυχής και η νεολαία τη νύχτα χρήζουν ιδιαίτερης 
αστυνόμευσης κυρίως για  τα ζητήματα πέρα από το ζήτημα της  ησυχίας. 

Πρόεδρος: Παρακαλώ να  κλείσετε την τοποθέτησή σας. 
Αγαθαγγελίδης : Να κλείσω με κάποιες σκέψεις  σχετικά με το ζήτημα του 

μοντέλου ανάπτυξης  της πόλης. Για μένα δεν υπάρχει σήμερα διαμορφωμένο τέτοιο 
μοντέλο με ευθύνη κυρίως  αυτών που διοικούν την πόλη και προσωπικά του κ. 
Δημάρχου. Δεν το λεω τυχαία, έχω υπόψη μου την πανηγυρική    συνέντευξη σε 
σύνολο δημοσιογράφων, όπου αναπαρήγαγαν χωρίς καμία κριτική, την παρουσίαση 



του κ. Δημάρχου σχετικά με το πρόγραμμα  SANVERAL. Αν θυμάστε, τότε, τέθηκε 
το ζήτημα της ανάπτυξης και όλη η παρουσίαση του  πως αντιλαμβάνεται ο 
Δήμαρχος την ανάπτυξη αφορούσε  τη δημιουργία 18 θέσεων εργασίας σε 1-2 
ταβέρνες και τις υπόλοιπες σε μπαράκια. Αυτό ήταν που είχε  να πει ένας Δήμαρχος 
μια πόλης με περιοχές υπό ανάπλαση για το ζήτημα της ανάπτυξης της τουριστικής 
προβολής. 

 Σήμερα πρέπει αυτός ο προβληματισμός που καταθέτει τις προτάσεις, 
σκέψεις ή τη διάθεση για καταγγελίες και δικαστικές ενέργειες που καταθέτει η 
κίνηση πολιτών για την προστασία της Κυριώτισσας οφείλουμε να τον θεωρήσουμε 
σαν μία αιτία ή αφορμή να ξεκαθαριστούν επιτέλους από το ΔΣ το τι θέλουμε από 
την πόλη. 

Αδαλόγλου :Καλώς έρχεται το θέμα στο ΔΣ απόψε γιατί μας δίνεται η 
αφορμή στον καθένα προσωπικά αλλά και σε όλους να θέσουμε ένα ερώτημα στον 
εαυτό μας. Πως θέλουμε τη Βέροια του 21ου αιώνα; Πως θέλουμε την πάλαι ποτέ  
χριστιανική συνοικία της Κυριώτισσας; Πως την φανταζόμαστε; Ποια είναι τα 
οράματά μας; Τι μπορούμε να κάνουμε με την πραγματοποίησή τους; 

Υπάρχουν κάποια δεδομένα. 1) Δέχομαι ότι υπάρχουν κατ/ματα τα οποία στην 
πορεία της λειτουργίας τους ενδεχομένως να  άλλαξαν την χρήση  λειτουργίας τους. 
Σ' αυτή την περίπτωση θα πρέπει η αστυνόμευση να είναι πολύ αυστηρή, κι αν δούμε 
συγκεκριμένες  καταγγελίες να προβούμε στην αφαίρεση των αδειών τους. 2) 
Υπάρχουν  κατ/ματα τα οποία πράγματι λειτουργούν σε χαμηλούς τόνους. Δεν θ' 
αναφερθώ σε ονόματα για να μην θεωρηθεί ότι τα  προβάλλω ή τα διαφημίζω. 
Πράγματι όμως έγινε προσπάθεια από κάποιους  επιχ/τίες όχι μόνο να προσφέρουν 
την πόλη μας αναπαλαιώνοντας ένα κτίριο αλλά και με την προσφερόμενη υπηρεσία 
μέσο του κατ/ματος να δώσουν ένα υψηλό επίπεδο και να μην ηχορυπάνουν τη γύρω 
περιοχή. Αυτό είναι προς τιμήν τους. Μήπως η λειτουργία  αυτών των κατ/μάτων 
είναι προτιμότερη και θα πρέπει να ρίξουμε το βάρος στο να διατηρήσουμε ένα 
υψηλό επίπεδο στην  περιοχή με τη λειτουργία κατ/μάτων χαμηλών τόνων και όχι με 
τη λειτουργία των μπαρ τα οποία αν συνεχίσουν την ανεξέλεγκτη πορεία τους 
φοβάμαι ότι θα είναι μία προέκταση της  Κοντογεωργάκη με τα ίδια αρνητικά 
φαινόμενα που ήδη έκαναν την εμφάνισή  τους στην περιοχή αυτή; 3) Είναι και τα 
μνημεία, που για την προβολή τους δεν νομίζω να έχει κανείς αντίρρηση. Δεν 
μπορούμε να σταθούμε μονομερώς μόνο στην προβολή   τους ή στη δημιουργία 
κατ/μάτων χαμηλών τόνων ή στην παύση των  κατ/μάτων που  λειτουργούν ως μπαρ. 
Πρέπει να το δούμε συνολικά. Χαίρομαι ιδιαίτερα που η περιοχή αυτή άρχισε να 
αποκτά κίνηση ζηλευτή εφάμιλλη κάποιων παραδοσιακών οικισμών της χώρας. Όπως 
όταν πάμε στα νησιά και  χαιρόμαστε να περπατάμε σε στενά παρόμοια, σε 
καλντερίμια κάνοντας  μία  στάση για ένα ποτό ή μεζέ.  Θα πρέπει να δούμε και τη 
θετική πλευρά όλης αυτής της προσπάθειας. Υπάρχει η ρήση που λεει πως για κάθε 
πράγμα υπάρχει η αρνητική και η θετική πλευρά. Ένα νόμισμα έχει δύο όψεις. Υπέρ 
της Αριστοτελικής άποψης του μέτρου ήμουν ανέκαθεν και νομίζω ότι η χρυσή τομή 
μπορεί να βρεθεί. Γιατί νομίζω ότι για το συγκεκριμένο θέμα η ουσία είναι να βρούμε 
τη χρυσή τομή χωρίς να φτάσουμε σε ακραίες καταστάσεις. 

Θεωρώ  ότι η αποψινή  συζήτηση δεν είναι απαραίτητο να μας βγάλει σ' ένα 
τέλος. Είμαι απόλυτα όμως πεπεισμένος ότι αποτελεί την απαρχή για ένα πολύ 
σημαντικό θέμα που  ανοίγει επίσημα απόψε στο ΔΣ και αισιοδοξώ για την επίλυσή 
του. Αφουγκράζομαι και την αγωνία της κίνησης πολιτών της  Κυριώτισσας  και τον 
παλμό των συναδέλφων μου και της εκτελεστικής εξουσίας να δώσει μία λύση η 
οποία θα είναι για το καλό της πόλης. Ίσως η προσπάθεια της  κίνησης  να μας φέρνει 
όλους προ των ευθυνών μας και να μας δημιουργήσει προβληματισμούς που θα μας 



βοηθήσουν προς την σωστή κατεύθυνση. Σίγουρα πάντως προτιμώ από μία 
ανεξέλεγκτη και ξέφρενη πορεία όπου θα συνεχίζονται ν' ανοίγουν κατ/ματα χωρίς 
αυστηρή αστυνόμευση, χωρίς να βρίσκονται σε κάποια όρια ίσως να βρεθώ στη 
δύσκολη θέση να ταχθώ υπέρ της άποψης " Ο γέγονεν  γέγονεν" από δω και πέρα τι 
κάνουμε. Ίσως είναι  προτιμότερο να μην δοθεί άδεια σε άλλα κατ/ματα που 
προτίθενται να λειτουργήσουν ως μπαρ παρά να δημιουργήσουμε μία προέκταση των 
οδών  Κοντογεωργάκη   και Έλλης με τα καταστρεπτικά και αρνητικά αποτελέσματα 
που  μπορούν να επιφέρουν. 

Παναγιωτίδης :Όταν μ΄ έφεραν τα αιτήματα της Κυριώτισσας  αισθάνθηκα, 
μπήκα μπροστά στις ευθύνες μου διότι το θέμα των παραδοσιακών οικισμών και των 
μπαρ  αυτό και από το προηγούμενο ΔΣ το έχει  ταλανίσει και ταλαντεύσει πολλές 
φορές. Με θάρρος θα πω ότι την προηγούμενη 4ετία όταν έγινε η πρώτη σύγκρουση 
με τους κατοίκους της Κοντογεωργάκη πήρα τη θέση να υπάρχουν αυτά τα μπαρ 
διότι η Βέροια έχει μία θαυμάσια νεολαία 5.000 ατόμων περίπου. Έπρεπε τότε ως 
υπεύθυνος πολίτης της πόλης να λάβω υπόψιν μου και τις απαιτήσεις της. Είχα 
δηλώσει ότι το παιδί μου δεν μπορώ να το στείλω σε κέντρα που είναι στο Φράγμα ή 
στα "Αστέρια" και να μου το  φέρουν σε κουβέρτες το βράδυ. Θέλω να διασκεδάζει 
μέσα στην πόλη για να μπορώ να το ελέγχω από απόψεως ψυχαγωγίας και 
ναρκωτικών που διακινούνται δυσκολότερα στην πόλη. Είχαμε πάρει βέβαια 
αποφάσεις-δικλίδες ασφαλείας για ηχομόνωση, του ωραρίου, των τραπ/των να μην 
παρεμποδίζουν τους κατοίκους κ.α. Απογοητευτήκαμε για  δύο λόγους. 1)Δυστυχώς 
το κέρδος αποτελεί το κίνητρο το οποίο απεδείχθη ότι δεν έχει συναίσθημα. Δηλ.  
αυτοί που  θέλουν  να κερδίσουν δεν σέβονται τίποτα και αυτοί είναι κυρίως οι 
κατ/ρχες αυτών των κέντρων, οι οποίοι παραβίαζαν κάθε έννοια πειθαρχίας, το 
ωράριο, τη μουσική και αν περνούσες το καλοκαίρι απ' την Κοντογεωργάκη άκουγες 
ένα βουητό μέχρι τις 3 η ώρα. Η σκέψη μου η πρώτη απεδείχθη λανθασμένη όχι στη 
βάση της αλλά διότι δυστυχώς οι ενδιαφερόμενοι (θύτες και θύματα) δεν σεβάστηκαν 
την κοινή ανθρώπινη συμπεριφορά. Έτσι μετά από συζητήσεις αποφασίσαμε να 
κάνουμε έναν νέο κανονισμό χρήσεων ώστε να ξέρει ο καθένας που θα μπορεί να 
κάνει κατ/μα υγειον. ενδιαφέροντος, με ποιες προϋποθέσεις και με ποιο είδος. Έπρεπε 
τότε οι κάτοικοι παρόμοιων περιοχών (Κυριώτισσας, Μπαρμπούτας κ.α) να έρθουν 
εδώ και ενδεχομένως θα παίρναμε καλύτερες αποφάσεις. Πήραμε κάποιες αποφάσεις 
που τροπ/σαμε στη συνέχεια και δεν επιτρέψαμε στην περιοχή Κυριώτισσας και 
Μπαρμπούτας να έχουμε ηλεκτρονικά και τυχερά παιχνίδια. Αφήσαμε όμως τις άλλες 
χρήσεις. Απεδείχθη ότι ήταν λάθος η επιλογή μας κυρίως στις παραδοσιακές 
γειτονιές. Το χρώμα αυτών των περιοχών πρέπει να διατηρηθεί για όλους τους λόγους 
που ελέχθησαν  εδώ αναλλοίωτο. Θα μπορούσε να γίνει αυτό αν παραλείπαμε από τις 
χρήσεις τα μπαρ και αφήναμε τα κατ/ματα χαμηλών τόνων όπως είπε και ο κ. 
Αδαλόγλου (ταβέρνες, εστιατόρια, είδη λαϊκής τέχνης κ.α). Εάν το συμβούλιο 
τροπ/σει τον κανονισμό και αφήσει μόνο τα κατ/ματα χαμηλών τόνων θα λυθεί το  
πρόβλημα. 

Για την καθ/τα, είχαμε πάρει ένα στενό αυτ/το, δεν μπορεί να πάει στην 
περιοχή; Εάν δεν επαρκεί ας πάρουμε  ακόμη ένα. 

Ποτουρίδης, αναπληρωτής Δημάρχου: Αυτό πηγαίνει, απλώς  τα 
Σαββατοκύριακα δεν έχουμε υπηρεσία καθ/τας. 

Παναγιωτίδης :Αυτό είναι θέμα εκτελεστικής εξουσίας. 
Από κει και πέρα τα υπόλοιπα που αναγράφονται στην καταγγελία δεν είναι 

θέμα ΔΣ, αλλά εκτελεστικής εξουσίας. Η αστυνόμευση και η καθ/τα και εφαρμογή 
του ωραρίου και το κλείσιμο των κατ/ματων που παρανομούν είναι θέματα 



εκτελεστικής εξουσίας. Εμείς εξοπλίσαμε την εκτελεστική εξουσία με αποφάσεις 
δυμαμικές για να μπορέσει να εκτελέσει αυτό το έργο. Δεν είναι θέμα ΔΣ. 

Ολοκληρώνοντας λεω, ναι να ψηφίσουμε ξανά μία τροπ/ση του κανονισμού 
και να μην επιτρέψουμε  να δοθούν άδειες οι οποίες είναι υψηλής όχλησης και 
μεγάλης διάρκειας. Να είναι κατ/ματα χαμηλών τόνων και να συμπληρωθούν και με 
κατ/ματα ειδών λαϊκής τέχνης και άλλων συναφή προς αυτά. Πιστεύω ότι οι γειτονιές 
αυτές δεν πρέπει να γίνουν γειτονιές πεθαμένες. Πρέπει να είναι ζωντανές με αυτά τα 
είδη. 

Κουρουζίδης :Να συγχαρώ την κίνηση που δραστηριοποιήθηκε για το 
πρόβλημα που τους απασχολεί. Να διευκρινίσω όμως πολλά από τα ζητήματα που 
σας απασχολούν είναι θέματα της εκτελεστικής  εξουσίας και θα έπρεπε το ζήτημα 
αυτό αυτό να έρθει περισσότερο μελετημένο και να έχετε περισσότερη συνεργασία  
με την επιτροπή ανάπτυξης ώστε το ΔΣ να έχει συγκεκριμένες  θέσεις, απόψεις και 
προτάσεις και όπου υπήρχε συμφωνία να μην συζητάμε.  Καταλαβαίνω ότι πολλά 
θέματα που αναφέρονται στην καταγγελία σας δεν θα έπρεπε να είχαν έρθει στο ΔΣ. 
Θα έπρεπε να έρθουν ορισμένα όπως π.χ. η τροπ/ση κανονισμού κ.α. 

Γι' αυτό χωρίς ν' αποφεύγω να μπαίνω στην ουσία να πω  ότι καλή είναι η 
συζήτηση που γίνεται και θα προτείνω το θέμα να επανέλθει σε επόμενη συνεδρίαση 
ΔΣ άμεσα. Δεν νομίζω ότι είμαστε σε θέση να πούμε ποιο είναι το σωστό. Όλη αυτή 
η προεργασία  που πρέπει να γίνει σε συνεργασία  της επιτροπής και των 
ενδιαφερομένων να' 'ρθεί συγκεκριμένη πρόταση, όπου υπάρχει διαφωνία να 
συζητηθεί στο ΔΣ, για να μπορούμε κι εμείς να ξέρουμε σε ποιο σημείο  υπάρχει το  
πρόβλημα. Διότι από την θέση του προέδρου της επιτροπής φάνηκε ότι είναι 
ζητήματα που λύνονται υπηρεσιακά. Δεν στρουθοκαμηλίζουμε. Απλά δεν ήρθε το 
θέμα στο ΔΣ. Διάβασα τις θέσεις σας στις εφημερίδες. 

Κόλβατζης :Το ΔΣ πρέπει να μορφώσει ολοκληρωμένη πρόταση, να 
συζητήσει και να δει με όλες τις πτυχές το ζήτημα που έχει ανακύψει. Δεν είναι 
ζήτημα μόνο της εκτελεστικής εξουσίας. Θα έπρεπε να έρθει μία ολοκληρωμένη, 
τεκμηριωμένη εισήγηση εκ μέρους της εκτελεστικής εξουσίας και να συζητηθεί εφ' 
όλης της ύλης και σε όλες του τις διαστάσεις το ζήτημα που έχει ανακύψει. 

Η  κοινωνική αντίδραση η οποία εκδηλώθηκε είναι υγιές φαινόμενο και 
πρέπει να προσέξουμε  ως ΔΣ μήπως κάνουμε για μία  ακόμη φορά  λάθη. Το  
ιστορικό μας διδάσκει από τέτοιες αντιδράσεις ότι τελικώς το δίκαιο ήταν με το 
μέρος των ανθρώπων οι οποίοι συνολικά αντιδρούσαν για ένα κοινωνικό ζήτημα το 
οποίο ανέκυπτε. Παραδείγματα φυσικά έχουμε άπειρα στα οποία δεν θα αναφερθώ. 
Θ' αναφερθώ σ' ένα ιστορικό  βεβαρημένο που αφορά την οδό Κοντογεωργάκη. Είναι 
ένα παρόμοιο φαινόμενο στο οποίο ανεξέλεγκτα είχαμε δώσει άδειες λειτουργίας 
κατ/μάτων  με όλες  τις  παρενέργειες που έχουν παρατηρηθεί κατά τη διάρκεια της 
λειτουργίας τους. Οι παρενέργειες ήταν η ηχορύπανση, η οχλαγωγία, η παράνομη 
στάθμευση, η παραβίαση  των κανόνων χρήσης πεζοδρομίου και λειτουργίας 
κατ/μάτων, τα ζητήματα κάποιων τετελεσμένων γεγονότων που αφορούσαν τη 
λειτουργία  εκ των προτέρων των κατ/μάτων και εκ των  υστέρων ζητούσαν άδεια 
οπότε βρισκόμασταν μπροστά στο δίλημμα της χορήγησης ή μη της αδείας που 
τελικώς   την παίρνουν την άδεια. Το ζήτημα της αστυνόμευσης, ένα ζήτημα στο 
οποίο υπάρχει σιγή και του οποίου τις διαστάσεις σε μεγάλο βαθμό δεν γνωρίζουμε. 
Ενδεχόμενα , δεν είναι σε μεγάλο βαθμό, είναι το ζήτημα των ναρκωτικών. Σαν 
πληροφόρηση να πω ότι στο  ζήτημα των ναρκωτικών το μοναδικό συμβουλευτικό 
κέντρο το οποίο υπάρχει λειτουργεί  στη ΔΕΤΟΠΟΚΑ και είναι αυτό το οποίο 
ασχολείται με αυτό το μεγάλο ζήτημα της νεολαίας. 



Το ζητούμενο για μένα είναι ποια  θα είναι  η συγκεκριμένη και 
αποσαφηνισμένη πολιτική της δημ. αρχής, ποιός είναι ο σχεδιασμός της για τη 
συνολική εικόνα και τελική διαμόρφωση των παραδοσιακών οικισμών της 
Κυριώτισσας  και της Μπαρμπούτας. Θ  ́αφήσουμε  ανεξέλεγκτα να αναπτύσσονται 
και να διαμορφώνονται ανάλογα με τις σφυγμομετρήσεις της κοινής γνώμης και των 
αντιδράσεων των κατοίκων των περιοχών να διαμορφώνουνε την πολιτική  μας; Ή θα 
πρέπει να έχουμε μία τεκμηριωμένη εισήγηση και μία σαφή εικόνα για τη Βέροια του 
2000; Αυτό είναι ένα ερώτημα στο οποίο θα πρέπει ν' απαντήσουμε. Θα πρέπει 
προφανώς να σχεδιάσουμε και να προβλέψουμε το τι ακριβώς θέλουμε. Ήδη έχει 
επιτελεστεί στις δύο παραδοσιακές συνοικίες ένα πολύ μεγάλο έργο. Σ΄ αυτό το έργο 
ποντάρουμε σαν πόλη, ποντάρουμε στην τουριστική ανάπτυξή της, θεωρούμε ότι 
αυτές οι συνοικίες θα είναι επισκέψιμες, ότι εκεί θα διαμορφώνεται η διασκέδαση σ  ́
ένα βαθμό, η ψυχαγωγία της νεολαίας και φυσικά όταν έρχεται κάποιος τουρίστας να 
υπάρχει ένας χώρος στον οποίο να είμαστε περήφανοι σαν δημότες  που να  μπορούν 
να τον επισκεφτούν και ν' αποκομίσουν τις καλύτερες εντυπώσεις. Από την εμπειρία, 
έχω να πω ότι τα μπαράκια που μέχρι στιγμής λειτούργησαν και  φυσικά είναι ένας 
τρόπος διασκέδασης και οπωσδήποτε η νεολαία εκεί εκφράζεται, δεν νομίζω ότι είναι 
το ενδεδειγμένο μαγαζί που θα μπορούσε να λειτουργήσει αν και φαντάζει σαν την 
πλέον κερδοφόρα επιχείρηση στην οποία προσβλέπουν και υλοποιούν όλοι οι 
επιχειρηματίες. Συνεπώς προς την κατεύθυνση ιδιαίτερα των υπαίθριων μπαρ 
πιστεύω ότι είναι η κατ΄ εξοχήν αιτία του κακού. Σ΄ αυτή την  αποσπασματική 
άποψη, τη λειτουργία αυτών των μπαρ, θα πρέπει στις παραδοσιακές γειτονιές να 
είμαστε ιδιαίτερα φειδωλοί. Προς αυτό έχω να προτείνω ότι μέχρις ότου διαμορφωθεί  
ολοκληρωμένη  πρόταση εκ μέρους της εκτελ. Εξουσίας και της ανάλογης επιτροπής 
θα πρέπει να το δούμε για δεύτερη και τρίτη φορά το ζήτημα του πως θέλουμε να 
λειτουργήσει η Κυριώτισσα και η Εβραϊκή συνοικία. Δεν πρέπει να επαναλάβουμε τα 
λάθη μας. Θα πρέπει να λάβουμε υπόψη μας επίσης την αντίδραση των κατοίκων της 
Κυριώτισσας ότι στην προκειμένη περίπτωση θίγονται ορισμένα βασικά ατομικά τους 
δικαιώματα. Αυτό της ησυχίας, της ηρεμίας και γενικά της αλλοπρόσαλλης 
κατάστασης που πάει να δημιουργηθεί. Ήδη άρχισε να  δημιουργεί, τα πρώτα 
δείγματα γραφής  ήδη τα έχουν πάρει, προβλέπεται να δημιουργηθεί μία κατάσταση η 
οποία δεν θα ελέγχεται  ή θ΄ αστυνομεύεται με τον τρόπο που αστυνομεύεται. Προς 
την κατεύθυνση αυτή έκανε προφανώς βήματα το ΔΣ καταρτίζοντας έναν κανονισμό 
λειτουργίας, η τήρηση του οποίου παραβιάζεται και είναι πολύ δύσκολο να τηρηθεί σ' 
όλες του τις  διατάξεις. Γι' αυτό προτείνω μία αναπροσαρμογή του κανονισμού στις 
συγκεκριμένες   συνοικίες  και μία διαμόρφωση συγκεκριμένης πρότασης της δημ. 
αρχής όπου θα λέει τα πράγματα ξεκάθαρα, το τι ακριβώς θέλει σ' αυτές να κάνει. 

Αδαλόγλου, προεδρεύων αντιπρόεδρος :Το τελευταίο που είπατε 
εναρμονίζεται με την αρχική σας πρόταση, να έρθει τεκμηριωμένη πρόταση από την 
εκτελεστική εξουσία. 

Καραντουμάνης :Είμαι κάτοικος της Κυριώτισσας και γνωρίζω πώς έχουν τα 
πράγματα. Πραγματικά  η αλήθεια είναι ότι δεν τηρείται ο κανονισμός. Αμφιβάλλω 
αν όποιος ζει εκεί κοιμάται το βράδυ. Άκουσα τον κ. Πουλασουχίδη και θα περιμένω 
στο μεθεπόμενο ΔΣ εάν θα' 'ρθει θέμα να πω τις απόψεις μου. Οι κάτοικοι ζουν σε 
άθλιες συνθήκες. Θέλει μεγάλη προσοχή. Δεν μπορεί να μπαίνουν τα μηχανάκια στην 
περιοχή και να γίνεται χαμός. Αν είναι δυνατόν να μην γίνουν άλλα κατ/ματα. 

Σιδηρόπουλος : Το προεδρείο σε όλες τις φάσεις λειτουργίας του έδρασε τόσο 
καλά που θα έπαιρνε το βαθμό άριστα. Στο παρών θέμα όμως χωρίς καμία επιφύλαξη 
θα έβαζα μηδέν. Διότι, ήρθε το καλοκαίρι ένα υπόμνημα 200 συμπολιτών, το ΔΣ δεν 
έλαβε καν γνώση, ο πρόεδρος όφειλε τουλάχιστον ν΄ανακοινώσει την ύπαρξή του. 



Δεύτερον επικαλείται τις εκλογές για να μη φέρει το θέμα προς συζήτηση. Γιατί; 
Ποιόν θα έβλαπτε η συζήτηση του θέματος; Μία συγκεκριμένη  παράταξη. Άρα ο 
πρόεδρος έδρασε υπέρ της παράταξης που είναι και  δική του. Αυτό μου δίνει το 
δικαίωμα να πω ότι ήταν "οφσάϊντ". 

Απόψε χαίρομαι διότι βλέπω ότι οι πολίτες αυτής της πόλης επιτέλους 
ξύπνησαν και κατάλαβαν ότι πρέπει να πάρουν στα χέρια τους την τύχη της και να 
μην την αφήνουν σε μας τους δημ. συμβούλους διότι δείξαμε ότι δεν είμαστε άξιοι 
της εμπιστοσύνης τους με τη συμπεριφορά μας. Ο κ. Καραντουμάνης είπε ότι δεν 
μπορούν να κοιμηθούν στην Κυριώτισσα. Σκεφθείτε τι γίνεται στην Κοντογεωργάκη. 

Θα συγχαρώ τους κατοίκους της Κυριώτισσας που συγκέντρωσαν τις 
υπογραφές τους και κάνανε ένα σωματείο για να διεκδικήσουν τα δικαιώματά τους. 
Να συγχαρώ την κίνηση η οποία αποτελεί μία υπόσχεση για το μέλλον της   Βέροιας. 

Δεν αισθάνομαι προσβεβλημένος μ' αυτά που είπε ο κ. Λιόλιος σ  ́αντίθεση μ' 
άλλους συναδέλφους μου. Αισθάνομαι προβληματισμένος και εν μέρει δικαιωμένος. 
Προβληματισμένος για το αν ο στόχος της ανάπλασης της Κυριώτισσας ήταν να γίνει 
μία νέα Κοντογεωργάκη ή Έλλης ή για το εάν και κατά πόσον κάνουμε προσπάθεια 
να διατηρήσουμε το χρώμα της παλιάς συνοικίας .Δικαιωμένος πριν 2 χρόνια εδώ 
κατέθεσα την άποψή μου ότι οι πολίτες της Βέροιας δεν πρέπει να αισθάνονται 
ασφαλείς  με την παρούσα δημ. αρχή πράγμα το οποίο αποδείχθηκε από το θέμα του 
Γυμνασίου το οποίο έκλεισε κι ακόμη εξακολουθεί να είναι ερείπιο. Το θέμα του 
ΠΙΚΠΑ, στερήσαμε από μία όαση οξυγόνου και απλοχεριάς την πόλη για να 
κτίσουμε ένα κτίριο το οποίο δεν γνωρίζω μετά από πόσους αιώνες θα το 
χρησιμοποιήσει η πόλη. Απ το κόψιμο των πλατανιών στο Πασά-Κιόσκι. Από το 
κόψιμο του πευκώνα στα Νεκροταφεία. Η επικινδυνότητά της φάνηκε και από την 
τακτική της  στην Κυριώτισσα αλλά και από κάποια πράγματα που έγιναν στην κοίτη 
Τριποτάμου με συνέπεια να έχουμε την ελάσσονα καταστροφή και να φοβούμεθα την 
μείζονα καταστροφή στη Μπαρμπούτα. Τέλος φάνηκε από την διχοτόμηση της οδού 
Μητροπόλεως η οποία έφερε το κυκλοφοριακό αλαλούμ στην Βέροια. 

Θα σταθώ εδώ διότι όλα τ' άλλα τα είπαν οι προλαλήσαντες και ήταν τόσο 
σαφείς οι τοποθετήσεις τους απέναντι στο μείζον πρόβλημα της Κυριώτισσας που ότι 
και να πω δεν θα είναι  παρά επανάληψη αυτών που είπαν αυτοί. Εύχομαι να 
συνεχιστεί αυτή η προσπάθεια των πολιτών ώστε να ελέγχεται στις πράξεις της αυτή 
η συντεχνία των δημ. συμβούλων. 

Ασλάνογλου, κατελθών της έδρας :Είναι ελάχιστες οι φορές που εγκαταλείπω 
την έδρα γιατί δεσμεύτηκα ηθικά απέναντί σας ότι δεν θα το κάνω μόνο αν έκρινα ότι 
θα χρειαζόταν να συνεισφέρω στη συζήτηση ενός θέματος. Αυτό δεν σημαίνει ότι 
αυτή η στάση όλο αυτό το διάστημα  δεν συνεπάγεται  την άποψή μου για θέματα 
που συζητάει το σώμα. Ωστόσο θεώρησα ότι ο ρόλος  του προέδρου είναι τόσο 
σημαντικός ώστε να μην μου επιτρέπει να  κάνω αυτό που  κάνω σήμερα. Εκτιμώ ότι 
το ΔΣ  δεν μπορεί ν' αναιρεί τη νοημοσύνη των πολιτών αυτή της πόλης. Υπάρχουν 
τρόποι που αυτή η νοημοσύνη εκφράζεται, πρόσφατα είχαμε και κάποιες ενδείξεις γι' 
αυτό κι εννοώ τον τρόπο με τον οποίο ψήφισαν. 

Ας δούμε το θέμα λίγο ιστορικά. Πώς ήταν η διασκέδαση της νεολαίας πριν 
15 χρόνια; Υπήρχαν  τέτοια προβλήματα; Υπήρχαν προβλήματα στην πόλη που ν' 
απασχολούσαν το ΔΣ; Υπήρξε τέτοια συζήτηση; Πιστεύω πως όχι.Υπάρχουν κάποιες 
εξελίξεις. Θέλετε κακοτυχίες σε πολιτικό επίπεδο κάποιων θεσμών που 
προσπαθήθηκαν να επιχειρηθούν μετά την μεταπολίτευση δηλ. πολιτικές νεολαίες 
που δεν  μπόρεσαν να  μετασχηματίσουν τίποτα σ' αυτή την κοινωνία σ' ότι αφορά τη 
νεολαία και τον τρόπο με τον οποίο αντιλαμβάνεται, σκέφτεται και λειτουργεί; 
Θέλετε μία σειρά από άλλα ζητήματα που ενδεχομένως είναι και ξενόφερτα κι έχουν 



να κάνουν με τη διασκέδασή τους; Μην έχουμε την εντύπωση ότι η Βέροια είναι το 
κέντρο του κόσμου. Παντού συμβαίνουν αυτά τα προβλήματα με διαφορετική 
κλίμακα και ποιότητα. Διαπιστώνουμε ότι πράγματι αρχίζει κι εμφανίζεται στα μέσα 
της 10ετίας του 80 μία νέα  μορφή διασκέδασης η οποία προσωπικά είναι εντελώς 
παράλογη. Στηρίζεται στην έλλειψη επικοινωνίας των νέων παιδιών, στην πολύ 
δυνατή μουσική, στην αδυναμία να κάθεται εκεί κανείς ήσυχα. Αυτό όμως είναι που 
επιλέγουν τα νέα παιδιά. Ας πει κάποιος ότι το απαγορεύω αυτό, να δούμε πόσο 
μακριά είναι από την πραγματικότητα. Η πρώτη  πεζοδρόμηση που έγινε συνεισέφερε 
ως έργο στη συγκέντρωση αυτών των κατ/μάτων τα οποία ήταν φρούτα της εποχής 
και συνεχίζουν αν και έχω αίσθηση ότι ωριμάζουν και  κάποια στιγμή θα πέσουν. 
Αυτό δεν αφορά τη συζήτησή μας. Είχαμε τα προβλήματα με την Κοντογεωργάκη, 
τεράστιες συζητήσεις και  αντιδράσεις από τους κατοίκους.  Καθόμουν  στην 
Κοντογεωργάκη και έφυγα  διότι δεν μπορούσα  να το αντέξω. Σε μια ευνομούμενη 
πολιτεία τα θεσμικά όργανα έχουν τους ρόλους τους. Να καταλογίζουμε το ρόλο που 
αφορά στο Δήμο και τις ευθύνες του αλλά σε όλα τα επίπεδα. 

Υπήρξε έντονος προβληματισμός όταν συζητούσαμε την τροπ/ση του 
κανονισμού για το αν θα έπρεπε να  επιτραπούν κάποιες χρήσεις και στις υπόλοιπες 
γειτονιές. Λίγο ως πολύ γνωρίζαμε ότι θα έβγαινε προς τα εκεί. Εάν  συζητούσε  
κανείς με τους επιχ/τίες της Κοντογεωργάκη θα έβλεπε σε τι απόγνωση βρίσκονται 
αυτοί. Έφυγε η πιάτσα από εκεί. Τότε μιλούσαμε για  γκέτο στην Κοντογεωργάκη και 
Έλλης. Σήμερα μιλάμε για την Κυριώτισσα, αύριο για την Εβραϊκή συνοικία. Το 
ζητούμενο στην  υπόθεση είναι η διασκέδαση της νεολαίας και μία περαστική 
επιχειρηματική δραστηριότητα. Αλλά ούτως ή άλλως υπάρχουσα. Ότι έκανα το έκανα 
για να προστατεύσω τη λειτουργία αυτού του  ΔΣ έστω κι αν δεν έδωσε βήμα   
παραμονές  εκλογών σε κάποιους εδώ μέσα  να υπερακοντίσουν, να πλειοδοτήσουν  
και να μειοδοτήσουν. Σε σχέση με την  κίνηση πολιτών δύο πράγματα μπορώ να 
διαπιστώσω. Πρώτον, μία  ορατή  αγωνία για το τι συμβαίνει και δεύτερον  μία 
κραυγαλέα σκοπιμότητα ως προς τον χρόνο εκδήλωσης της αντίδρασης. Και δεν λεω 
ότι υπήρχε πιο μπροστά. Τότε  μορφώθηκε , τότε έγινε. Αλλά  η επιμονή  συζήτησης 
παραμονές των εκλογών  θεωρώ ότι ήταν σκοπιμότητα. Αν δεχτώ ότι υπάρχει 
πραγματικό ενδιαφέρον για την πόλη από την κίνηση των πολιτών αυτών και όχι  
μόνο για την προστασία της ατομικής λειτουργίας τότε κάτι φαίνεται ότι συμβαίνει σ΄ 
αυτή την πόλη. Και είναι ιδιαίτερα  ελπιδοφόρο. Όμως κάτι συμβαίνει και με τη 
νεολαία μας κύριοι αν θέλουμε να προβληματιστούμε.  Εκεί πάνω πρέπει να 
εδράσουμε τον προβληματισμό μας.  Σε καμιά περίπτωση με  διοικητισμούς, 
αστυνομεύσεις κλπ δεν μπορείς να βάλεις σε κανάλι τους νέους. Το απέδειξαν και 
συνεχίζουν να το αποδεικνύουν με τις καταλήψεις τους τελευταία. 

Ν' απαντήσουμε, αλλά χωρίς ν΄ αρνηθούμε στην πραγματικότητα. Λειτουργία, 
έλεγχος, κανονισμός λειτουργίας, παραβίασή του. Εκτιμώ ότι ο κανονισμός σ' ότι 
αφορά την έκδοση των αδειών, δεν παραβιάστηκε. Τηρήθηκε  ευλαβικά από τη 
διοίκηση, αλλιώς θα έχουμε συγκεκριμένες καταγγελίες. Σ' ότι αφορά τον έλεγχο, 
πάσχουμε και εμείς και  οι εντεταλμένες από την πολιτεία υπηρεσίες σ' αυτό. Αυτό 
είναι κοινή διαπίστωση. Κανόνες παιχνιδιού. Πιστεύω ότι η συζήτηση ανοίγει, είναι 
συζήτηση χρήσιμη όμως, σε αυτήν πρέπει να πέσουν όλα στο τραπέζι. Να 
προβληματιστούμε και για το που θα πάει και πως θα διασκεδάσει η νεολαία και να 
παραδεχτούμε την πραγματικότητα. Να διαμορφώσουμε τις αλλαγές μέσα από 
στόχους που είναι ορατοί και που όμως απαιτούν χρόνο και σχεδιασμό. Οι 
προχειρότητες δεν με καλύπτουν. Εκτιμώ ότι η συζήτηση ανοίγει. Ασφαλώς και θα 
επανέλθει  το θέμα. Δεν ξέρω αν προλάβει αυτό αλλά το νέο ΔΣ θα πρέπει να 



συζητήσει στρατηγικά το πώς θα αντιμετωπίσουμε αυτά τα προβλήματα  με ευκαιρία 
την πρωτοβουλία της κίνησης των πολιτών. 

Ποτουρίδης , αναπληρωτής Δημάρχου: Θεωρώ ότι καλώς συστήθηκε η 
κίνηση πολιτών. Έχω τις ενστάσεις μου για τον χρόνο εμφάνισης  του προβλήματος 
της Κυριώτισσας. Έδωσε αφορμή στις παρατάξεις να τοποθετηθούν και κάποιοι 
φανφαρωδώς. Έχει μία υπερβολή η κίνηση. Καλό είναι να συστήνονται κινήσεις 
αλλά να μην προσδιορίζονται ως προς τις απαιτήσεις τους ή προς την κριτική διάθεση 
απέναντι στα θεσμικά  όργανα όπως το ΔΣ και ο Δήμος αλλά να προσδιορίζονται και 
απέναντι στις υποχρεώσεις τους. Διαβεβαιώνω ότι από τη διοίκηση δεν έγινε καμία 
παρατυπία. Σας έχω πει σε προ ημερήσιας διάταξη συζήτηση από πού γίνονται οι 
παρατυπίες. Κι εγώ ψήφισα την προηγούμενη φορά την μη αφαίρεση άδειας 
λειτουργίας κατ/ματος που λειτουργούσε στην  περιοχή. Όλοι μας το ψηφίσαμε. 
Υπάρχουν τα ελεγκτικά όργανα (αστυνομία) κι όταν αυτά καταθέτουν εγγράφως τις 
παρατηρήσεις τους επιλαμβανόμαστε σ' ότι πρέπει σύμφωνα με τον νόμο. Επειδή 
ακούστηκαν και υπερβολικές φράσεις από τον κ. Λιόλιο και από συμβούλους να πω 
ότι πρέπει να έχουμε όλοι το μέτρο μας. Δεν θ' απαντήσω αν στρουθοκαμηλίζουμε 
εμείς ή οι κάτοικοι. Πρέπει να το απαντήσουμε έγκαιρα. Έκανε δύο ερωτήματα και 
δεν απαντήθηκαν γιατί έτσι έφτασαν στα αυτιά μου ότι υπάρχουν οικονομικά 
συμφέροντα- είναι μη ελεγχόμενα και να καταθέσω με επιφύλαξη-και ανταγωνιστικά 
μεταξύ κατ/ρχών Κοντογεωργάκη και Κυριώτισσας, ότι παραπονούμενοι σήμερα 
είναι κάτοικοι σπιτιών που οικοδομήθηκαν αντίθετα με τους κατοίκους διατηρητέων 
σπιτιών που ερειπώθηκαν. Θυμόμαστε ότι δεν υπήρχε  παλαιότερα  ψυχή σ' αυτή την 
περιοχή. Η εξέταση αυτής της περιοχής στο Β' Κ.Π.Σ και η αποκατάσταση των 
δρόμων, των μνημείων και οι όποιες παρεμβάσεις έγιναν με απόφαση του ΔΣ και η 
κατασκευή του ΗΦΑΙΣΤΟΥ ήταν μέγιστη επιτυχία. Είναι το πρώτο μεγάλο έργο που 
εντάχθηκε στο Β' ΚΠΣ αμιγές. Ήταν η πρώτη φορά που ο Δήμος πήρε 200 εκ. Ήταν 
μεγάλη επιτυχία γιατί από κει άνοιξε ο δρόμος κι ήρθαν κι άλλα χρήματα. Είδαν τα 
έργα αυτά κάποιοι κι είπαν ότι αυτό είναι μοντέλο αποκατάστασης των διατηρητέων  
συνοικιών. Τις υπεραξίες γης τις καρπώθηκαν κάτοικοι της περιοχής αυτής και όχι 
άλλοι. Απέκτησε μία διέξοδο η πόλη όχι για τη νεολαία που πηγαίνει να διασκεδάσει 
αλλά και για τους οικογενειάρχες. Όταν έρχονταν  φίλοι από άλλες πόλεις κλπ. τους 
πηγαίναμε στη Νάουσα γιατί δεν είχαμε που να τον πάμε στην πόλη. Σήμερα τους 
γυρνάμε στο εμπορικό κέντρο και στις ταβέρνες που υπάρχουν εκεί. Αυτά είναι 
ανάπτυξη. Και κοντά σ'  αυτήν υπάρχουν και οι καινούργιες οικονομικές δράσεις που 
φέρνουν την όχληση. Δεν μπορεί να το αποφύγεις αυτό. 

Για την καθ/τα, ο Δήμος από καιρό πήρε τα μέτρα του. Αγόρασε ένα στενό 
αυτ/το που μπαίνει σ' αυτή την ειδική περιοχή όπου οι δρόμοι της είναι στενοί και δεν 
μπαίνουν τα μεγάλα απορ/φόρα. Η περιοχή αντιμετωπίζεται όπως και η υπόλοιπη 
πόλη. Σε τακτά χρονικά διαστήματα πλένονται οι κάδοι, σκουπίζεται με το ειδικό 
σάρωθρον, έχει  οδοκαθαριστή καθημερινά, παίρνονται 5  ημέρες την εβδομάδα τα 
σκουπίδια πλην Σαββατοκύριακου, έχουμε κάνει ειδική συμφωνία  που την τιμούν 
και είναι προς τιμή τους με τα κατ/ματα  υγειονομικού ενδιαφέροντος, να βγάζουν τα 
σκουπίδια στην οδό Μητροπόλεως. Το μόνο που μας διέφυγε και το δήλωσα 
ευθαρσώς είναι με τα νέα μπαράκια, που εγώ δεν τα γνώριζα γι αυτό δεν έκανα 
διαπροσωπική επαφή μαζί τους, την οποία όμως θα την κάνω. Τα σκουπίδια που 
φωτογραφίζονταν και έβγαιναν σε εφημερίδες προεκλογικά είναι οικιακά. Τα 
παράγουν οι ίδιες οι οικογένειες  και όταν τα αμολάνε έξω από τους κάδους αυτοί 
πρέπει να τα βλέπουν. Αυτοί δείχνουν τον πολιτισμό τους. Είχα  καταγγελία 
επώνυμη. Δεν τα κουβαλούν κάτοικοι από  άλλες συνοικίες τα σκουπίδια εκεί. Σε 
πρώτη φάση δώσαμε βαρύτητα γι' αυτό το θέμα, επιβάλλαμε πρόστιμα σε κατ/ρχες 



κλπ. Δεν μπορούμε να κυνηγάμε την κάθε νοικοκυρά. Να σας πω ακόμη ότι μόλις 
κυνηγάμε κάποια από πίσω υπάρχει και παρέμβαση. Εδώ έρχονται θέματα για 
επιβολή προστίμων και μας πιάνει η καρδιά, κρίμα είναι και τους απαλλάσσουμε. 
Όλοι μας έχουμε τις ευθύνες μας. 

Όταν προεκλογικά έρχονται θέματα εδώ είναι για  να τιμήσουν το ΔΣ και  όχι 
να το υποβαθμίσουν. Παραμονές εκλογών δεν κάνουμε καραγκιοζιλίκια, κάποιοι 
άλλοι θέλουν να κάνουν έτσι. Κανονιστικές διατάξεις δεν θα  βρείτε σε πολλούς 
Δήμους που αφορούν χρήσεις περιοχών. Όπως χαρακτήρισε διατηρητέα τα σπίτια με 
όλο το κόστος τότε ενώ  καυχώνται  μερικοί σήμερα για την ανάπτυξη. Κάποιοι μας  
βρίζουν. 

Δεν υπάρχει συνομωσία  σιωπής  στο Δήμο για τα ναρκωτικά. Στο βαθμό που 
μπορούμε, τις πληροφορίες που συγκεντρώνουμε, τις κινήσεις και τις δράσεις που 
πρέπει να  κάνουμε τις κάνουμε. Αν κάποιος έχει να καταγγείλει κάτι να το κάνει. Αν 
δεν το ξέρει ας μην το λεει καθόλου. Αν θέλει να δημιουργήσει  εντυπώσεις εδώ 
λάθος έκανε. Προεκλογικά δημιούργησε εντυπώσεις, πήρε και τα αποτελέσματά του. 

Για τα ευρωπαϊκά προγράμματα και τις θέσεις εργασίας. Πρέπει να είναι 
κάποιος ενημερωμένος να μιλάει γι' αυτά. Δεν μπορεί να πετάει κουβέντες στον αέρα. 
Το SANVERAL δεν προβλέπει οι δράσεις  του να έχουν αποτέλεσμα θέσεις 
εργασίας. Το LEADER  προβλέπει υποχρεωτικά οι δράσεις του να καταλήγουν σε 
θέσεις εργασίας. Αυτό είναι ορθότατο. Μακάρι όλα να κατέληγαν σ'αυτή την 
υποχρέωση. Αυτό είναι καλό, αρκεί κάποιος να το καταλάβει. 

Κάποιοι μίλησαν και για επικινδυνότητα της δημ. αρχής. Κε Σιδηρόπουλε δεν 
είναι επικίνδυνη η δημ. αρχή, επικίνδυνοι είναι αυτοί που παίρνουν αποφάσεις 
πατώντας σε 2 βάρκες. Τι εννοώ. Κανένας από τη διοίκηση του Δήμου δεν έχει σχέση 
ούτε οικογενειακή, ούτε επαγγελματική με μπαράκια ή με άλλου είδους κατ/ματα 
υγειονομικού ενδιαφέροντος. Αυτοί που έχουν σχέση να προσέχουν όταν παίρνουν 
τις αποφάσεις. Δεν μπορούμε να παίρνουμε αποφάσεις με άλλα σταθμά στην οδό 
Έλλης. 

Σιδηρόπουλος :Δεν είπα τη λέξη  επικινδυνότητα. 
Ποτουρίδης :Σας παρακαλώ την έχω σημειώσει και την άκουσαν όλοι εδώ. 

Επί πλέον να ελέγχεται στις πράξεις και η συντεχνία των δημ. συμβούλων. Ποια 
συντεχνία είδατε; Λετε βαριές κουβέντες και πικραίνουν. Όταν διαρκώς μοχθούμε 
στο Δήμο να λύσουμε προβλήματα. Δεν έχουμε καμία σχέση μ' αυτούς που κάνουν 
τα κατ/ματα. Προσπαθούμε να  εξυπηρετήσουμε τον πολίτη. Ότι υπάρχει δίκαιο στα 
αιτήματα είναι αδιαμφισβήτητο. Από κει και μετά πρέπει να βρούμε τρόπους και 
μέτρα πως θα περιορίσουμε την ασυδοσία μερικών που χρησιμοποιώντας το 
επάγγελμά τους προσπαθούν να κερδίσουν και τα ελεγκτικά  όργανα να φέρνουν τις 
καταγγελίες αλλά και τα αποφασιστικά όργανα να παίρνουν τις  αποφάσεις. Να 
γίνουμε ψυχροί όμως όλοι μας. Δεν φταίει η διοίκηση σε τίποτα. 

Θεωρώ ότι η κίνηση θα βοηθήσει στην αναβάθμιση  της περιοχής. Τίθεμαι 
αλληλέγγυος  μαζί τους να βοηθήσω από τη θέση μου στην αναβάθμιση της περιοχής, 
να συζητήσουμε μαζί και να προωθήσουμε όποια προβλήματα είναι να προωθηθούν. 
Με το διάλογο χωρίς οξύτητες, καταγγελίες και υπερβολικές φράσεις. 

Πουλασουχίδης :Είπαμε πολλά πράγματα που άλλα ακούστηκαν ευχάριστα κι 
άλλα  δυσάρεστα σ' αυτούς που  έθεσαν το ζήτημα. Τα προβλήματα αυτά ή άλλα που 
απασχολούν την πόλη λύνονται όταν έρχονται επεξεργασμένα στο ΔΣ. Για να έρθουν 
όμως έτσι σημαίνει ότι πρέπει να λειτουργούν οι επιτροπές. Πνίγομαι ν' ακούω 
μερικούς να λένε διάφορα στο ΔΣ και οι ίδιοι ή τα άλλα μέλη της παράταξής τους να 
μην έρχονται στις επιτροπές που συμμετέχουν. Είναι παράπονό μου που η επιτροπή 
δεν είχε συμμετοχή από τους δημότες και τους δημ. συμβούλους. Πως  μπορούμε να 



λειτουργήσουμε; Να λύσουμε κάποια θέματα; Να υποβάλλουμε προτάσεις; 
Αισθάνομαι άσχημα να εκφράζω εδώ, ως πρόεδρος της επιτροπής, τις απόψεις μου, 
φοβούμενος επειδή δεν υπάρχει η άποψη των άλλων ότι θα είναι και λανθασμένες. 
Πολύ φοβάμαι να λένε αύριο ότι σήμερα πήραμε μία λάθος απόφαση γιατί δεν 
υπολογίσαμε όλες τις παραμέτρους. Σ΄ αυτά τα όργανα πρέπει να υπάρχει συμμετοχή. 

Να διευκρινίσω ότι δεν απέδωσα μομφή στην κίνηση για το γεγονός ότι δεν 
έφτασαν οι προτάσεις σήμερα στο ΔΣ. Δεν έφτασαν οι προτάσεις γιατί δεν υπήρχε 
απαρτία της επιτροπής ανάπτυξης. Ωραία είναι τα γενικά και αόριστα, συγκεκριμένα 
πράγματα δεν έχω δει στη θητεία μου. Δεν το άκουσα αυτό στις επιτροπές. Να μην 
αρκούμεθα σε γενικούς αφορισμούς περί μοντέλων και  αναπτύξεων αλλά να 
σταθούμε και να μορφοποιήσουμε πώς μπορεί να γίνει η ανάπτυξη και οι 
παρεμβάσεις στην πόλη, με ποια συγκεκριμένα μέτρα. Οι νόμοι είναι δεδομένο ότι 
πρέπει να εφαρμοστούν. Τι πρέπει άλλο να κάνουμε πέρα απ' αυτό για να πετύχουμε 
το σκοπό μας. Διαφορετικά λέμε κάτι εδώ, τα ακούν  οι άλλοι και χαίρονται και την 
επομένη δεν έχουμε κάνει τίποτα. 

Αδαλόγλου, προεδρεύων αντιπρέδρος :Υπάρχουν δευτερολογίες; 
Αγαθαγγελίδης :Κατ' αρχήν μπαίνει περίεργα το ίδιο το  θέμα ΄΄Επί αιτήματος 

κατοίκων περιοχής Κυριωτίσσης΄΄ . Τι καλείται σήμερα να κάνει το ΔΣ; Ν' απαντήσει 
σε τι; Στο δισέλιδο των κατοίκων να γίνει τι; Πάνω σε ποιό ερώτημα θα ψηφίσουμε; 
Δεύτερο  περίεργο. Σήμερα κατά πάσα πιθανότητα εκπνέει η θητεία του παρόντος 
ΔΣ. Ανώδυνη λοιπόν η συζήτηση γιατί δεν θα δεσμεύει κανέναν από το καινούργιο. 
Τρίτον ο Δήμαρχος είναι απών. Τυχαίο; Μετά τα 2 χρόνια της θητείας μου όταν 
κατάλαβα πως χειρίζονται ορισμένοι ορισμένα θέματα ακόμη και διαδικαστικά λεω 
πως δεν είναι τυχαίο. Όχι το ότι έχει άδεια ο Δήμαρχος. Αλλά ότι το θέμα έρχεται 
όταν έχει άδεια ο Δήμαρχος. Κι αν είδατε μία μεγαλύτερη από τη συνηθισμένη 
ελευθερία στις τοποθετήσεις δημ. συμβούλων της πλειοψηφίας πρέπει μάλλον να το 
συνδυάσουμε με την απουσία του Δημάρχου. Ήταν παρών όμως ο Δήμαρχος σ' όλες 
τις διαδικασίες προβολής που έγιναν στην Κυριώτισσα και στον  Τύπο. Οι αποφάσεις 
που παίρνονται εδώ παίρνονται μόνο από την πλειοψηφία και που μία πρόταση δεν 
γίνεται  δεκτή. Όταν όμως χοντρύνει ένα πρόβλημα και  δεν μπορούμε να το 
κουκουλώσουμε και να το ελέγξουμε τότε λέμε φέρτε προτάσεις. Όταν λέγαμε στον 
κανονισμό ότι επιτέλους ας κάνουμε μία προσπάθεια να μην γίνει αυτός στο παρών 
ΔΣ αλλά να χωροθετηθούν οι χρήσεις με λογικά τεχνικά κριτήρια, πληθυσμιακά ή 
άλλα. Ποιές προτάσεις ακούστηκαν τότε; Καμιά. Σήμερα λένε δεν ακούμε προτάσεις. 

Θα ήταν το θέμα στην ημερήσια  διάταξη αν αυτή η κίνηση δεν είχε συνέχεια 
στην πορεία της; Αν διαλυόταν, όπως ορισμένοι υπολόγιζαν, η διάθεση αυτών των 
πολιτών μας, θα ερχόταν στο ΔΣ;  Αυτό το υπολόγιζαν και σε άλλα θέματα. Στον 
Τριπόταμο που έγιναν πολλές συσκέψεις τελευταία για να αποδειχθεί αυτό που 
φώναζαν μερικοί με προτάσεις και συσκέψεις πριν από πολλούς μήνες. Σήμερα αυτό 
το αυτονόητο έρχεται να καταλαγιάσει σαν συμπέρασμα της αποψινής συζήτησης. 
Ότι η άναρχη δόμηση της πόλης από το 7ο και μετά  αλλά και η κακή διαχείριση 
αυτών που κοκορεύονται τι είναι από παλιά, τι να σεβόμαστε την ΕΠΑ που έγινε 
όπως έγινε; Ποιοι ήταν τότε στα πράγματα; Οι ίδιοι αυτοί  που απόψε μιλούν. Για τις 
εκλογές; Τι πήρε ο συνδυασμός της πλειοψηφίας μέσα στο Δήμο; Πήρε 48%. Κι αν 
πήρε  50 και κάτι  %, το πήρε από τις κοινότητες με τους γνωστούς τρόπους κλπ. Για 
τη νεολαία; Μια χαρά είναι αυτή. Δεν έχει  προοπτική ούτε μέλλον, τι θέλατε να 
κάνει; Ν' αυτοκτονεί; Ορισμένα το κάνουν. Κάποια άλλα  τη ζωή με μεγαλύτερο 
ρεαλισμό και αισιοδοξία και θέλουν να διασκεδάζουν και καλά κάνουν. Ποιά είναι 
αυτή η νεολαία που επιβαρύνει την περιοχή. Είναι ένα μικρό κομμάτι. Το μεγαλύτερο 
είναι εργαζόμενο και δεν κινείται με τον τρόπο που κινούνται οι πρωτοετείς φοιτητές. 



Αυτή η νεολαία έχει συνήθειες καταναλωτικές. Σε δύο χρόνια  μπορεί να είναι 
ανεπίκαιρο αυτό το ζήτημα. Ωστόσο γεννήθηκε και ταλαιπώρησε κάποιους 
ανθρώπους που δικαιούνται κάποια πράγματα. Καθ/τα, καλύτερη εικόνα; Ναι. Μας 
είπαν για κάδους αυτές είναι οι πρακτικές σ΄ άλλες χώρες λένε να βγάζουν οι πολίτες 
τα σκουπίδια στις 8 η ώρα. 

Δεν είναι ζήτημα της στενής αντίληψης για τη διαχείριση. Βρήκε κάδους ο 
άλλος, με κάδους θα πάμε, ας τους αντέχουν. Μπορούμε να το καταφέρουμε στις 8 η 
ώρα; Μπορούμε. Σκέφτηκε αυτό κανείς από τους διοικούντες; Όχι. Είναι απλό. 
Διαχειρίζονται απλώς τη θεσούλα τους,  έχουν  καλοβολευτεί σ' αυτή  τη θέση πολλά 
χρόνια τώρα. Αυτός ήταν ένας από τους λόγους που έπρεπε να γίνει η συζήτηση τότε 
και ν' αποδειχτεί στην πόλη ότι πολύ καιρό κάθησαν σ' αυτή τη θέση και αράχνιασαν. 

Σ' αυτό το Δήμο χρειάζεται σοβαρότητα, πριν  γίνουν οι κανονισμοί, πριν 
γίνει το σχ. πόλης  σχ. πόλης πριν ψηφιστεί αναθεώρηση του πολεοδομικού για να 
μην έχουμε τα ίδια σε μία σειρά θέματα. 

Είναι η Βέροια το κέντρο του κόσμου; Δεν με νοιάζει αυτό. Είναι η πόλη μου  
κι όταν κάτι συμβαίνει μ' αφορά και θέλω να συζητιέται στο ανώτερο όργανο έστω κι 
αν αναγκάζεται να ψηφίζει με συνθήκες  παραπληροφόρησης. Βλέπετε τις εφημερίδες 
σήμερα; Πως θα ενημερωθεί αυτός ο λαός όταν απουσιάζουν τα ΜΜΕ; Κανείς δεν θα 
το πει ότι επιτέλους αναγκάστηκε ένα ΔΣ να συζητήσει ένα τέτοιο θέμα. Έπρεπε να 
έρθει το θέμα τότε που το έθεσαν πολίτες αυτής της πόλης. Είπαν για ναρκωτικά, για 
αστυνομία, είπαν για ύπνο και το ΔΣ βούλωσε τα' αυτιά του. Αυτό το ΔΣ 
επανεκλέχτηκε. Φίλοι της Κυριώτισσας συνεχίστε τις σκέψεις σας, τις προτάσεις, θα 
βρείτε συμμάχους και μέσα στην παράταξη της πλειοψηφίας ορισμένους, κρίνετέ 
τους όλους αντικειμενικά, πάνω απ' όλα όμως  εμπιστευτείτε τις δικές σας δυνάμεις. 

Πουλασουχίδης :Κανονικά θα έπρεπε να μιλήσω επί προσωπικού αλλά με 
εμποδίζουν οι αράχνες. Δεν νομίζω ν' αναφέρθηκε σ' εμένα ο συνάδελφος. Να μην 
νομίζει όμως ότι φωνάζοντας εδώ και χτυπώντας το χέρι στο τραπέζι λεει τίποτα 
παραπάνω απ' αυτά που λέει γιατί θα του υπενθυμίσω  ότι το υπόμνημα αυτό το ξέρει 
πολύ πριν το πάρει το ΔΣ κι αν είχε άποψη και θέση θα  όφειλε να τις καταθέσει 
σήμερα. Και για τα ναρκωτικά, την  κάθετα και για τα πάντα. Δεν δέχομαι να λεει 
ζητάνε προτάσεις χωρίς να αναφέρει όνομα. Βεβαίως ζητάω προτάσεις. Είμαι 
πρόεδρος της επιτροπής, έτσι τοποθετούμαι και περιμένω εκεί τις προτάσεις  απ' 
όποιον  ενδιαφέρεται για την πόλη. Έχει το δικαίωμα να την καταθέσει 
οποιοσδήποτε. Για κανένα θέμα απ' αυτά που ήρθαν στο ΔΣ κανείς δεν στέρησε από 
κανένα την δυνατότητα να πει την πρότασή του. Νά 'ρθει στο ΔΣ  και να πει να το 
δούμε σημαίνει ότι ο ίδιος αδιαφόρησε. Διότι το θέμα δεν έρχεται ουρανοκατέβατο 
εδώ. 

Αγαθαγγελίδης :Συγνώμη, για όποιον μιλάει και λέει δυσάρεστα για τον 
μέλλοντα αντιδήμαρχο θα του δίνετε το λόγο να μιλάει; 
 Αδαλόγλου : Έκρινα επειδή το θέμα ήταν πολύ σοβαρό να σου δώσω 
περισσότερο χρόνο όπως επίσης, έκρινα ότι ως πρόεδρος της επιτροπής ανάπτυξης 
θα μπορούσε να έχει τον τελευταίο λόγο. Από κει και πέρα ζητάω και τη δική σας 
ανοχή. Νομίζω ότι εδώ πρέπει να κλείσουμε. 
 Ανακεφαλαιώνοντας και βλέποντας τις προτάσεις των συναδέλφων νομίζω  
ότι η πρόταση που διαμορφώνεται είναι η εξής: Να  επανέλθει τεκμηριωμένο το θέμα 
στο ΔΣ άμεσα και από την δημ. αρχή ώστε οι αποφάσεις που θα παρθούν να είναι 
πλέον οριστικές. 
 Κόλβατζης :Διαδικαστικά. Οι προτάσεις οι οποίες φάνηκαν ότι τελικά  
διαμορφώνονται να κατατεθούν από αυτούς που τις πρότειναν στην επιτροπή. 



 Παναγιωτίδης :Διαδικαστικά. Αναβολή θέματος και με τις προτάσεις που 
έγιναν κλπ. και για τροπ/ση κανονισμού να έρθει πάλι στο ΔΣ. 
 Πουλασουχίδης :Ανοίγει ένας δίαυλος επικοινωνίας της κίνησης με την 
επιτροπή ανάπτυξης, όποιο από τα αιτήματα είναι ώριμο στη σκέψη τους μπορεί 
οποιαδήποτε στιγμή να τεθεί υπόψη της επιτροπής ανάπτυξης και μεμονωμένα να 
συζητηθεί και εάν διαμορφωθεί μία πρόταση να έρθει θέμα στο ΔΣ. Διότι θα 
επαναλαμβανόμαστε διαφορετικά. 
 Κουρουζίδης :Αναφέρομαι στη δική μου πρόταση. Είχα πει ότι η επιτροπή 
ασχολείται με το θέμα και ότι υπάρχει διαφωνία και είναι θέμα του ΔΣ έρχεται στο 
ΔΣ, αν υπάρχει τέτοιο πρόβλημα για τροπ/ση του κανονισμού. 
 Αδαλόγλου :Και είπατε επίσης να επανέλθει άμεσα στο ΔΣ. 
 Κουρουζίδης :Το συντομότερο δυνατόν. 
             Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την εισήγηση και πρόταση του δημ. συμβούλου και προέδρου της επιτροπής 
ανάπτυξης του Δ.Σ κ. Κ. Πουλασουχίδη. 
2.- Τις απόψεις, θέσεις και προτάσεις των κατοίκων της περιοχής Κυριώτισσας όπως 
αυτές κατατέθηκαν γραπτώς και εκφράστηκαν προφορικά στο Δ.Σ από τον 
εκπρόσωπό τους κ. Γεώργιο Λιόλιο, δικηγόρο.   
3.- Τις προτάσεις των δημοτικών συμβούλων όπως αυτές εκφράστηκαν στη συζήτηση 
του παρόντος θέματος. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Α) Εκφράζει κατ’ αρχήν τη θετική του θέση για τη δραστηριοποίηση των 
κατοίκων της περιοχής Κυριώτισσας σε θέματα που τους απασχολούν και τα οποία 
έχουν καταθέσει εγγράφως στο Δήμο. 
 Β) Θεωρεί ότι αρκετά από τα παραπάνω κατατεθέντα αιτήματα μπορούν να 
λυθούν με αποφάσεις της εκτελεστικής εξουσίας του Δήμου και τα υπόλοιπα 
μπορούν να κατατεθούν στην επιτροπή ανάπτυξης προκειμένου αυτή να εισηγηθεί 
άμεσα με συγκεκριμένες προτάσεις και μέτρα, υπό μορφή τροπ/σης κανονισμού ή 
προτάσεων, στο Δ.Σ. 



 
Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό    475/ 1998 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
                 Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ   ΤΑ  ΜΕΛΗ   
                                                                                                                       Ι. Κουρουζίδης Ε. Παναγιωτίδης 
 Κ. Κόλβατζης Ο. Σιδηρόπουλος 
 Κ. Βαφείδης Β. Τσίλης 

 Α. Δελαβερίδης Γ. Χιονίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Θ.  Τέτος Μ. Αδαλόγλου 

 Κ. Πουλασουχίδης Π. Αγαθαγγελίδης 
 Κ.  Γκαβαϊσές   
 Α. Καραντουμάνης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 26-1-1999 

      Ο  Δήμαρχος  
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 
  
 


